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Údálosti obrazem

Na veřejném prostranství na Horní huti přibyla z iniciativy občanů a za finančního přispění města socha 
skláře, jako připomínka téměř 130 let sklářské historie v Dubňanech.

Spolek vinařů Dubňanská hora i letos uspořádal 8. ročník Otevřených sklepů Pod Dubňansků horů. 
Otevřeno bylo 22 vinařství a přišlo 600 návštěvníků. Nálada byla výborná, zlepšoval ji mužský pěvecký 
sbor z Dubňan a Cimbálová muzika Dúbrava. Návštěvníkům i vinařům se akce líbila. Letos přišel oko-
štovat naše vína i známý herec a moderátor pan Dalibor Gondík.
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Úvodem
Vážení spoluobčané.

dnešní vydání zpravodaje „Z radnice“ se 
k vám dostává se značným zpožděním. Byli 
jsme zvyklí, že je veřejnost informována o dění 
v našem  městě touto formou zhruba v třímě-
síčních intervalech. Důvod, proč byla tato doba 
nyní dvojnásobně delší, je však jasný a byl 
předem avizovaný. Nebylo v době tzv. pande-
mie koronaviru zdaleka tolik událostí a témat 
k informování a proto bylo rozhodnuto, že 
tentokrát vyjde náš občasník až na podzim.

Žel Bohu dnes opět stojíme na prahu další 
pandemie, nebo chcete-li druhé vlny, která se 
však zdá být svými rozměry a rychlostí šíření 
nebezpečnější a hůře zvládnutelná, než ta 
první. Opět omezuje náš život a naše návyky 
element, o kterém jsme donedávna neměli ani 
tušení a představu.

Přeji nám všem, abychom se jím nedali 
natolik vyvést z míry, že by nad námi získal 
převahu, ale také, abychom se nedopustili 
opačné chyby. To znamená, že bychom toto 
nebezpečí podceňovali a dokonce, jak k tomu 
někteří z nás mají sklon, bagatelizovali.

Mezi mnohé lidské slabosti patří snaha 
všechno, co se nevyvíjí podle našich představ, 
klást někomu za vinu. Hledáme konkrétní viní-
ky i tam, kde jsme sami selhali, případně jsme 
neudělali nic pro to, abychom chybě zabránili, 
a to přesto, že to bylo, alespoň částečně, v na-
šich silách a možnostech. A tak se i v těchto 
dnech stává náš národ národem samých ex-
pertů – hygieniků, zdravotníků a vůdců, kteří 
ví všechno nejlépe  a všechno by dělali jinak.

Zdá se mi, že nám na rozdíl od těch krizových 
jarních měsíců nyní schází pokora, disciplína 
a vědomí, že pokud nebude každý z nás ocho-
ten v boji s hydrou něco obětovat, tak tento 
boj nemůžeme vyhrát.

Věřím, že si to alespoň Dubňáci zavčas 
uvědomí a podaří se nám v dohledné době 
navrátit se k normálnímu a plnohodnotnému 
způsobu života.

František Tříska 
starosta města Dubňany
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Rada města schválila

- zadat firmě MIX MAX-ENER-
GETIKA, s.r.o., Slévačská 245/11, 
615 00 Brno, IČO: 26938332 zajiš-
tění zprostředkování nákupu elek-
trické energie na komoditní burze 
na roky 2021–2022. Rada města 
schválila Smlouvu o zprostředko-
vání „Zajištění nákup silové elek-
třiny na komoditní burze na rok 
2021 a 2022 pro město Dubňany“ 
mezi městem Dubňany a výše 
uvedenou firmou.

- zadat firmě MIX MAX-ENER-
GETIKA, s.r.o., Slévačská 245/11, 
615 00 Brno, IČO: 26938332 zajiš-
tění zprostředkování nákupu zem-
ního plynu na komoditní burze 
na rok 2022. Rada města schvá-
lila Smlouvu o zprostředkování 
„Zajištění nákup silové elektři-
ny na komoditní burze na rok 
2021 a 2022 pro město Dubňany“ 
mezi městem Dubňany a výše 
uvedenou firmou.

- zadat vypracování projektové 
dokumentace pro stavební, resp. 
společné, povolení k přípravě akce 
„Pravostranný přítok Rumzov-
ského járku – sanace zatrubnění 
toku, přeložka trasy zatrubnění“ 
firmě VH atelier, spol. s.r.o., Mer-
hautova 216, 613 00 Brno za cenu 
323 070 Kč včetně DPH a ukládá 
uzavřít smlouvu o dílo s výše uve-
denou firmou.

- Darovací smlouvu na finanční 
dar ve výši 3 000 Kč s firmou 
Vinařský dům Kopeček s.r.o., Ho-
donínská 306, 696 03 Dubňany, 
IČO: 28273559. Dar je náhradou 
za odstraněnou dřevinu před ob-
jektem bývalého OD Horník (dle 
nabídky firmy).

- poskytnutí dotace ve výši 
30 000 Kč z rozpočtu města Dub-
ňany pro rok 2020 a veřejnoprávní 

Z usnesení rady města
smlouvu s příjemcem Český svaz 
chovatelů, z.s., Základní organi-
zace Dubňany, Sportovní 1766, 
696 03 Dubňany, IČO: 64479480, 
za účelem pořádání výstavy a poří-
zení výstavních klecí a voliér (popř. 
jejich oprav). 
- dodání herních prvků ve variantě 
bez dopadové plochy (na trávě) 
pro dětské hřiště v Jarohněvi-
cích od firmy MONOTREND s.r.o. 
Tišnov, IČO:29320313, za cenu 
304 661,85 Kč včetně DPH.
- poskytnutí mimořádné dotace 
ve výši 12 000 Kč z rozpočtu města 
Dubňany pro rok 2020 a veřej-
noprávní smlouvu s příjemcem 
MSKS, Kynologický klub Dubňany, 
pobočný spolek, Sportovní 1766, 
696 03 Dubňany, IČO: 64479871, 
za účelem výměny oplocení.
- zadat výstavbu kolumbária pro 
veřejné pohřebiště Dubňany firmě 
SVÍTIDLA IM-EX spol. s.r.o., Hlavní 
574, 696 04 Svatobořice-Mistřín, 
IČO: 25549243, dle předložené 
nabídky.
- poskytnutí dotace ve výši 
6 000 Kč z rozpočtu města Dub-
ňany pro rok 2020 a veřejnoprávní 
smlouvu s příjemcem Hornický 
spolek Jihomoravského ligni-
tového revíru, Sportovní 1766, 
696 03 Dubňany, IČO: 22667466, 
na náklady spojené se vzpomín-
kovou akcí dne 6.6.2020 při příle-
žitosti 50. výročí důlního neštěstí 
na Dole Dukla v Šardicích.
- uzavření Rámcové dohody 
o spolupráci mezi Městem Dubňa-
ny, IČO: 00284882 a Českou spo-
lečností ornitologickou – Jihomo-
ravská pobočka, Lidická 971/25, 
Veveří, 602 00, IČO: 65353391. 
- podání žádosti o dotaci ve výši 
907 tis. Kč na multifunkční hřiště 
z dotačního titulu „Podpora budo-

vání a obnovy míst aktivního od-
počinku“ vydaným Ministerstvem 
pro místní rozvoj.
- úhradu nákladů na dopravu na 
zájezd dětí v rámci příměstského 
fotbalového tábora.
- pořízení vozidla GAZELLE NEXT 
dle předložené nabídky od fir-
my ZETES s.r.o., Bojkovice, IČO: 
25503171, pro TS Dukos Dubňany, 
p.o.
- ukončení smluv o umístění za-
řízení na budově č.p. 1149 a č.p. 
602 v Dubňanech se Sdružením 
Dubnansko.NET, Vítězství 1165, 
696 03 Dubňany, IČO: 27012930, 
ke dni 31.8.2020.
- s účinností od 1. 9. 2020 uzavření 
Dodatku č. 1 ke smlouvě č. NAJ 
200812726 mezi Městem Dubňa-
ny a společností Nordic Telecom 
Regional s.r.o., Dornych 486/47b, 
Trnitá, 617 00 Brno, IČO: 04593332.
- uzavření Dodatku č. 5 ke smlou-
vě o provozování mezi Městem 
Dubňany a společností Vodovody 
a kanalizace Hodonín, a.s., Pur-
kyňova 2933/2, 695 11 Hodonín, 
IČO: 49454544, na vodní dílo 
s názvem „Dubňany, ul. Na Dílech 
– prodloužení vodovodu a kanali-
zace“.
- pořízení vybavení společného 
prostoru v 1. patře budovy na ul. 
Hornické č.p. 602 (DPS) dle před-
loženého požadavku nájemníků. 
Nákup a instalaci zajistí LV QVA-
TRO s.r.o.
- navýšení neinvestičního příspěv-
ku o 60 000 Kč pro příspěvkovou 
organizaci MŠ II Dubňany, p.o., 
IČO: 75022516. Příspěvek je úče-
lově vázaný na výmalbu tříd včetně 
kabinetů. 
- uzavření smlouvy o výpůjčce na 
dobu pět let (ode dne uzavření 
této smlouvy) mezi Městem Dub-
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ňany a Českou společností ornito-
logickou – Jihomoravská pobočka, 
Lidická 971/25, 602 00 Brno, IČO: 
65353391, za účelem realizace 
projektu „Ptačí park Kosteliska“ 
na pozemku p.č. 3741/1, 3741/2, 
3741/12 a 3748/2 vše v k.ú. Dub-
ňany.

Rada města konstatovala

- že v záležitosti žádosti Spo-
lečenství vlastníků Nádražní 
1690 a Společenství vlastníků 
Nádražní 1692 je možné zapojit 
se do řešení veřejného prostranství 
areálu bývalého SOU Hornická 
poté, co budou stavební úpravy 
budovy učiliště dokončeny, řádně 
zkolaudovány a v případě, že o to 
požádá majitel těchto nemovitostí. 

Rada města vzala na vědomí

- plnění rozpočtu příjmů a čerpá-
ní rozpočtu výdajů města ke dni 
30.6.2020. 
- architektonickou studií na Revi-
talizaci přírodního areálu Dubňany 
vypracovanou firmou H.arch pro-
jekt s.r.o. Hodonín bez výhrad. 
- informace o vyhodnocení na-
bídek podaných do výběrového 
řízení na poskytovatele občerstvo-
vacích služeb na akcích konaných 
na Kulturním domě v Dubňanech.

Rada města souhlasí
- se zapojením organizace Školní 
jídelna Dubňany, p.o. do projektu 
kraje s názvem: Poskytování bez-
platné stravy dětem ohroženým 
chudobou ve školách v Jihomo-
ravském kraji VI.
- s využitím veřejného prostranství 
před Městským úřadem Dubňany 
společností UH CAR, s.r.o. Uherské 
Hradiště za účelem vystavení dvou 
vozů. Společnosti budou účto-
vány náklady za zvláštní užívání 
veřejného prostranství o výměře 
minimálně 20 m2.

Rada města ukládá
- městskému úřadu zahájit čin-
nost za účelem zřízení nové za-
hrádkářské kolonie na Horní huti 
v lokalitě „Nivka pod topůlkem“.
- odboru investic a správy ma-
jetku zahájit jednání za účelem 
prodeje původní hasičské cisterny 
(nabídka na informačních kaná-
lech, v tisku apod.)
- městskému úřadu zadat vyho-
tovení projektu zpevněné komu-
nikace na pozemcích p.č. 3408/1, 
3436/66, 3443/12 a 3441/14. 
Komunikace spojí dvě části města 
Dubňany – Horní huť a Jarohněvi-
ce.
- městskému úřadu vyhlásit 
záměr na dlouhodobé užívání 
pozemků p.č. 3741/1, 3741/2, 
3741/12 a 3748/2 v k.ú. Dubňany 
za účelem zřízení Ptačího parku 
Kosteliska.
- městskému úřadu zajistit umís-
tění dopravních značek „ZÓNA“ na 
ulici Polní. Značka omezí rychlost 
vozidel a bude upozorňovat na 
pohybující se chodce. 
- finančnímu odboru uhradit 
náklady spojené s pořádáním 
2. ročníku turnaje ve florbalu po-
řádaném F.A.T.R., z.s. Dubňany ve 
dnech 19.-20. 9. 2020, a to maxi-
málně do výše 30 000 Kč.
- finančnímu odboru uhradit 
náklady spojené s pořádáním 2. 
ročníku fotbalového turnaje pří-
pravek o pohár města Dubňany 
pořádaném FK Baník Dubňany na 
podzim 2020, a to maximálně do 
výše 15 000 Kč.
- TS Dukos Dubňany, p.o. od-
stranit dvě lavičky umístěné za 
prodejnou drogerie na sídlišti. 
Odbor investic a správy majetku 
vytipuje jiné vhodnější místo pro 
tyto lavičky.
- Dopravní komisi pozvat pra-
covníky Centra dopravního vý-
zkumu Brno za účelem provedení 
místního šetření dopravní situace 

v Dubňanech a navržení případ-
ných řešení zjištěných problémů.

Rada města doporučuje

- Zastupitelstvu města Dubňany 
schválit poskytnutí dotace ve výši 
100 000 Kč z rozpočtu města Dub-
ňany pro rok 2020 a veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí dotace s pří-
jemcem Nemocnice TGM, příspěv-
ková organizace, Purkyňova 11, 
695 26 Hodonín, IČO: 00226637, 
za účelem obměny zdravotnické 
techniky.
- Zastupitelstvu města Dubňany 
schválit poskytnutí finančního daru 
ve výši 20 060,29 Kč a Darovací 
smlouvu mezi Městem Dubňany, 
IČO: 00284882 a Městem Kyjov, 
IČO: 00285030, za účelem pokrytí 
nákladů na právní zastupování 
obcí ve věci těžby štěrkopísku 
u vodního zdroje Bzenec komplex.
- Zastupitelstvu města Dub-
ňany odkoupit pozemky p.č. 
1222/1, ostatní plocha o výměře 
11 925 m2 a p.č. 1222/2, zasta-
věná plocha a nádvoří o výměře 
43 m2 vše v k.ú. Dubňany od TJ 
Sokol Dubňany, IČO: 44164149, 
za cenu nově zhotoveného znalec-
kého posudku maximálně do výše 
4 500 000 Kč. 
- Zastupitelstvu města Dubňany 
schválit zapojení území města 
Dubňany do územní působnosti 
Místní akční skupiny Jižní Slovácko, 
z.s., IČO: 26667401, pro programo-
vé období 2021 – 2027. 

Rada města rozhodla

- zadat firmě STRABAG a.s., IČO: 
60838744, investiční akce „Par-
kovací stání v ul. Na Močidlech“ 
s cenou 438 780,53 Kč včetně 
DPH a „Chodník v ul. Nádražní“ 
s cenou 1 322 650,42 Kč včetně 
DPH dle jejich cenové nabídky ze 
dne 21. 7. 2020. 

MÚ
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Informace z městského úřadu
Pozor na „energetické šmejdy“

V uplynulých týdnech byl v našem městě za-
znamenán opětovný výskyt osob, které obchází 
a navštěvují domácnosti našich spoluobčanů, 
zejména těch v důchodovém věku, s nabídkou 
údajně výhodné změny dodavatele energií pro-
střednictvím účasti v aukcích energií. Jejich cílem je 
uzavřít s navštívenými osobami buď smlouvu, nebo 
získat plnou písemnou plnou moc – na základě 
těchto dokumentů pak dojde k přihlášení do aukce 
energií. Řečeno ve zkratce, tito podomní prodejci 
našim občanům slibují, že jejich jménem uzavřou 
smlouvu s dodavatelem energie, a to za nejlepší 
možnou cenu, což má vést k úsporám, ve skuteč-
nosti se však dotyčný dostane pouze do bludného 
kruhu neúměrně vysokých smluvních pokut. 

Před praktikami těchto osob, pro něž se v médi-
ích vžilo označení „šmejdi“, všechny občany našeho 
města důrazně varujeme. Jejich aktivitami se stále 
více zabývá i Česká obchodní inspekce, která na 
základě jí podaných podnětů a provedených šet-
ření udělila již několik pokut. Jinými slovy – jednání 
těchto osob není v pořádku a v rámci prevence 
a ochrany našich spoluobčanů je potřeba o tomto 
problému opět informovat. Pokud se proto u Va-
šich dveří bez předchozí domluvy objeví někdo, 
kdo vám bude nabízet změnu dodavatele energií, 
kontaktujte prosím, neprodleně Městskou policii 
Dubňany na telefonním čísle 518 364 444, jelikož 
tímto porušuje platné Nařízení města Dubňany č. 
1/2016, kterým se stanovuje zákaz pochůzkového 
a podomního prodeje. 

Pokud vás nebo vaše příbuzné tyto osoby již 
navštívily a pokud navíc došlo k podpisu smlouvy 
nebo udělení plné moci, nepostačí pouze obrátit 
se na městskou policii či městský úřad, ale je třeba 
tuto situaci aktivně řešit. Předně zdůrazňujeme, že 
po podpisu takové smlouvy máte jako spotřebitel 
právo na odstoupení od smlouvy, a to do čtrnácti 
dnů ode dne jejího podpisu. Pokud tato lhůta již 
uplynula, obraťte se, prosím se svým podnětem na 
příslušný dozorový orgán, kterým je již zmíněná 
Česká obchodní inspekce. 

Bližší informace o této problematice najdete na 
internetových stránkách České obchodní inspekce 
www.coi.cz, a to v sekci „Pro spotřebitele“ pod 
odkazem „Aukce energií“ a v případě potřeby vám 
samozřejmě pomůže i městský úřad. 

Městský hřbitov má nové kolumbárium
Do nového Řádu veřejného pohřebiště města 

Dubňany byla nově zapracována i stavba ko-
lumbária, jehož vybudování následně v květnu 
schválila rada města. Oslovena byla firma SVÍTIDLA 
IM-EX spol. s.r.o. ze Svatobořic-Mistřína, která 
v srpnu odevzdala dvě hotové stavby kolumbárií. 
Jsou umístěny poblíž urnového háje, jedná má 
15 schránek a druhá 12 schránek. Schránky se 
budou pronajímat do užívání na základě nájemní 
smlouvy. Ukládání uren do schránek zajistí provo-
zovatel pohřebiště. Více informací zájemci zjistí na 
městském úřadě.

Údržba městské zeleně – zapojení občanů
Jako součást projektu revitalizace městské zeleně 

byla mimo jiné provedena také výsadba nových 
okrasných květinových záhonů. Firma provádějící 
výsadbu má v dodávce následující péče v letech 
2019 - 2022 pouze dvě pletí (okopání) záhonů do 
roka. Vzhledem k „příznivému“ počasí pro růst 
plevele bylo nutno zajistit četnější pletí. Proto byla 
poptána brigádnická výpomoc mezi občany Dub-
ňan. Mezi ty, kteří se přihlásili, byly pak rozděleny 
jednotlivé úseky záhonů. Patří jim poděkování, že 
se takto podílí na udržování a zkrášlování tolik 
důležité městské zeleně. 
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Nová fotografická publikace města
Připomínáme, že v loňském roce vydalo Město 

Dubňany publikaci obsahující více jak 150 barev-
ných fotografií. Mapují život města, jeho zákoutí, 
dominanty i krásnou přírodu kolem. Kniha vyšla 
k polokulatým výročím města - 670 let od první 
zmínky o Dubňanech a 55 let od povýšení obce 
na město. Lze ji zakoupit, třeba jako malý dárek 
k blížícím se Vánocům, na recepci městského 
úřadu nebo na Kulturním a informačním centru 
za cenu 100 Kč. 

Tašky na tříděný odpad zdarma
Ještě jedna připomínka – na recepci městského 

úřadu jsou stále zdarma k vyzvednutí tašky na tří-
děný odpad. Jedná se o sadu tří tašek, a to modrá 
na papír, žlutá na plast a zelená na sklo. Jsou určeny 
k přenesení tříděného odpadu do kontejnerů nebo 
plastových pytlů. Třiďme odpad!

MÚ

VČAS A AKORÁT
Kdy nejvíce potřebujete pomoc? V tom pravém okamžiku, včas. A kolik té pomoci potřebujete? 
No přece „tak akorát“. I naši občané mohou využít bezplatné poradenství nabízené spolkem 
ESPEDIENTE, z.s. se sídlem ve Veselí nad Moravou v rámci projektu Včas a akorát.

Poradenství je nabízeno v těchto oblastech:
• Partnerství (fáze vztahu, jak udržet či posílit vztah, dovednosti pro partnerství …)
• Rodičovství (změna vztahu po narození dětí, výchova, sourozenecké soužití, …)
• Mezigenerační soužití ( jak spolu vycházet, role dětí x rodičů x prarodičů, …)
• Osobnostní rozvoj (rozvoj kompetencí a vlastního potenciálu, sebedůvěra, …)

Hezky nabídku shrnula Mgr. Milena Mikulková, jedna z terapeutek: „Našim cílem je nabídnout 
dostupnou odbornou pomoc, aby nejistoty a neshody mohly být řešeny včas a nevyústily v rozchody 
a zraňování vašich blízkých.“ 

Pro více informací o službách Espediente, z.s. navštivte www.espediente.cz, jejich Facebook 
či Instagram. 
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Nad dotazy občanů
Jak daleko je příprava nových stavebních 
míst? Kdy budou moct zájemci začít stavět 
v lokalitě u ČOV?

V současnosti je v plném proudu práce na pro-
jektové dokumentaci pro stavební povolení infra-
struktury. Tzn. výstavby inženýrských sítí – voda, 
kanalizace, elektro, plyn a také komunikace. Až na 
základě této PD bude možné vybrat zhotovitele. 
Pokud půjde všechno dobře, k výstavbě samotných 
rodinných domů by mohlo být vše připraveno 
během příštího roku. 

Zatím ovšem nebylo rozhodnuto o způsobu 
výstavby samotných RD a tím pádem ani zásadách 
prodeje těchto parcel. O všem však bude veřejnost 
informována s dostatečným předstihem.

Jsou i jiné možnosti nových stavebních míst?
Ano, v uplynulých týdnech byla prakticky dokon-

čena potřebná infrastruktura včetně nové komuni-
kace v ulici Na Dílech. Zde vzniklo několik nových 
stavebních míst v majetku soukromých vlastníků. 
Výrazně k tomu pomohla také iniciativa soukromé-
ho investora, který zde realizoval několik opravdu 
vydařených a potřebných bytů pro seniory. Tady 
bylo vše, co bylo potřebné pro přípravu nových 
stavebních míst realizováno skutečně rychle, když 
si uvědomíme, že ještě cca před dvěma lety nebyly 
tyto pozemky v Územním plánu města Dubňany 
vůbec určeny k zástavbě.

Další lokalitou v přípravě je tzv. U Studánky, kde 
by mělo vzniknout devět nových stavebních míst. 

Zde se na rozdíl od ulice Nezvalovy nebude jednat 
o řadovou zástavbu, ale o volně stojící rodinné 
domy. Finalizace této přípravy bude cca v polovině 
roku 2022.

Opravy na městském koupališti již skončily, 
nebo budou pokračovat ještě v příštím roce?

Protože se jedná o cca čtyřicet let fungující areál, 
tak nějaké opravy se zde dají očekávat snad v kaž-
dém roce. Samozřejmě se budou lišit náročností 
a rozsahem. Ty letošní však byly opravdu výjimeč-
né. Primárním úkolem byla zásadní oprava velkého 
bazénu, jehož stav činil provozovateli řadu let 
potíže při přípravě letních sezón. Nad plán se však 
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Letošní investiční akce

objevila řada dalších potřeb, změn a modernizací, 
zvláště v technologii úpravy vody, byla instalována 
nová chlorovna a řada dalších věcí.

Co však nemile překvapilo, byly problémy s ba-
zénem pro neplavce, kde se při zamýšlené výměně 
povrchu nečekaně objevily závažnější závady sa-
motné stavby a také části rozvodů.

Skutečná potřeba oprav a s tím spojených 
nákladů se zatím stále vyhodnocuje. Je potřeba 
zdůraznit, že zakázka zatím nebyla od zhotovitele 
převzata do trvalého provozu a letní sezóna pro-
běhla v tzv. zkušebním provozu, jehož výsledky 
v době vydání tohoto zpravodaje ještě nebyly 
známy.

Dá se však očekávat, že malý bazén pravděpo-
dobně projde v příštím roce obdobným procesem 
jako letos ten velký.

Jakou konkrétní podobu bude mít krytý 
bazén na Želvě?

Záměrem je zvýšit vybavenost a komfort SC 
Želva o relaxační prostor, ve kterém by byl umístěn 
menší, maximálně 12 až 15 metrový vnitřní bazén, 
který by možná kromě rekondičních a relaxačních 
činností, mohl posloužit i základům plavecké výuky 
pro první stupeň základní školy. 

Je třeba zdůraznit, že se v této době jedná pou-
ze o záměr, jehož účel i představa sice získávají 
již poměrně jasné kontury, ale prozatím nebylo 
započato ani s pracemi na vyhotovení projektové 
dokumentace. 

O době jeho realizace bude samozřejmě rozho-
dovat také finanční kondice městského rozpočtu, 
což lze považovat vzhledem k očekávané hospo-
dářské recesi za otázku poměrně ožehavou.

Dokončení chodníku do Horní hutě
Na jaře byla dokončena II. etapa chodníku 

spojujícího Dubňany s částí Horní huť. Pro větší 
bezpečnost chodců je tak k dispozici chodník po 
celé trase. 

Vyměněny byly také uliční vpusti, opraveny chod-
níky a vjezdy do rodinných domů. Kvalitně a rychle 
vykonané dílo ukončila firma Strabag v polovině 
července. 

Souvislá údržba části místní komunikace 
ulice Hornická

Rozsáhlá a finančně náročná byla také oprava 
povrchu místní komunikace na ulici Hornická 
v úseku od prodejny Pichler po bývalý Olymp. 

Rekonstrukce WC na kulturním domě 
a městském úřadě

Postupně prováděné rekonstrukční práce na 
budově městského úřadu a kulturního domu letos 
pokračovaly potřebnou rekonstrukcí sociálních za-
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řízení. Po dobu tří měsíců byla prováděna obnova 
čtyř toalet v předním traktu a jedné v zadní části 
budovy. Došlo k výměně dveří, všech zařizovacích 
předmětů, nových odpadů, rozvodů vody, elek-
troinstalace, obkladů a dlažeb. Odvětrání prostor 
bylo řešeno jednoduchou vzduchotechnikou. 
Změny zcela jistě ocení nejen zaměstnanci, ale také 
návštěvníci úřadu či společenských akcí.

Multifunkční hřiště u ZŠ
Pro sportující veřejnost bylo v areálu základní 

školy na původní travnaté ploše za Sportcentrem 
Želva vybudováno nové multifunkční hřiště. Jedná 
se o víceúčelové hřiště 15x32 m s umělým polyure-
tanovým povrchem a oplocením. Součástí oplocení 
jsou sloupky na uchycení sítě na volejbal, nohejbal 
a tenis, branky na malou kopanou a basketbalové 
konstrukce připevněné na oplocení. Používání 
hřiště je bezplatné, v dopoledních hodinách bude 
k dispozici žákům ZŠ a po zbytek dne veřejnosti. 
Klíče a sítě jsou pro zájemce k vyzvednutí na re-
cepci SC Želva.

Oprava střechy bytového domu U Mlýna
O prázdninách dále provedla firma Pokrývačství 

Režný kompletní opravu střechy bytového domu 
U Mlýna č.p. 1620 a 1621. V průběhu měsíce se 
uskutečnily za pomoci zdvižné plošiny na domech 
tesařské, klempířské a pokrývačské práce. Podle 
informace z bytové správy proběhly bez problémů 
a ke všeobecné spokojenosti.

Aby si děti měly kde hrát
Pokračovalo se také v budování dětských hřišť, 

tentokrát na vrchním konci ve vhodné lokalitě Na 
Rybníčku. Nové hřiště je od května k dispozici 
dětem nejen z této části města.

K výměně hracích prvků došlo na dětském hřišti 
v Jarohněvicích. Neprošly totiž letos revizí, proto 
na objednávku města byly dodány prvky nové, 
a to herní sestava pro děti, trampolína a kolotoč 
na sezení. Také bylo upraveno pískoviště a umís-
těny lavičky.

Rozšíření místní komunikace v ulici Na 
Dílech

V ulici Na Dílech byla stávající polní cesta v úseku 
cca 60 m zpevněna asfaltobetonem. Komunikace 
prochází okolo nové budovy s podporovanými 
byty pro seniory a vede podél lokality s plánovanou 
budoucí zástavbou rodinnými domy. 

Rekonstrukce sociálního zázemí na MŠ II 
V prázdninových měsících probíhaly také práce 

na opravách umýváren a záchodů pro děti na ma-
teřské škole Ke Koupališti. Provedeny byly zednické 
práce včetně obkladů, osazeno bylo nové vybavení, 
elektroinstalace a nové vodovodní rozvody. MÚ
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Město spolupracuje s centrem Fénix o.p.s. Kyjov

Pár slov pro zdraví …

Komise sociální a zdravotní ve spolupráci s měs-
tem Dubňany zajistila aktivační program pro senio-
ry s Alzheimerovou nemocí, jiným typem demence 
a lidi s duševním onemocněním.

První aktivační program se uskutečnil dne 7. září 
v 16 hodin na Kulturním a informačním centru 
města Dubňany. Akce byla realizována zkušenými 
zaměstnanci Sociálně psychiatrického centra Fénix 
o.p.s. Kyjov.

Tématem bylo vzpomínání na školní léta. Přítom-
ní senioři si i se svým doprovodem zavzpomínali, 

Vážení spoluobčané, 
s blížícím se podzimem a sychravým počasím 

nás čeká také zvýšený počet respiračních nemocí 
a nachlazení. V této koranavirové době to bude 
asi o to víc náročnější. 

Co pro sebe a pro ostatní můžeme udělat? 
V první řadě především to, že budeme dodržovat 
základní hygienická opatření jako mytí rukou, 
kýchání a smrkání do kapesníku. Pokud se nebu-
deme cítit dobře, zbytečně nebudeme chodit mezi 
ostatní lidi. A když už u některých bude pozitivní 
test na COVID 19, ať se drží pokynů KHS a svého 
lékaře a nešíří dál virus mezi ostatní.

Lehčí průběh nemoci se dá zvládnout doma 
za pomoci běžně dostupných volně prodejných 
léků, dostatečného přísunu tekutin a zvýšeného 
příjmu vitamínů.

jak to bylo tenkrát, když chodili do školy. Co měli za 
pomůcky, v jakém oblečení a s jakou svačinkou šli 
oni do školy. Jak vypadala třída a školní pomůcky, 
co se vyučovalo za předměty atd.

Sociální pracovnice paní Galanová a paní Berko-
vá se snažily o zapojení všech smyslů, a tím ještě 
zintenzivnily vybavování vzpomínek na školní léta.

Přítomní si procvičili paměť skládáním slov, 
spojováním číslic a lehkými počty. Nechyběla ani 
hudební výchova se zpěvem a také tělocvik, při 
kterém si protáhli a procvičili svaly.

Tento aktivační program bude probíhat každé 
první pondělí v měsíci od 16 do 18 hodin na KIC 
Dubňany. Rodinní příslušnici sem mohou přivézt 
svého seniora, který si zde procvičí a potrénuje 
paměť i tělo. Po dvou hodinách programu si ho 
opět mohou vyzvednout. 

Bližší informace o aktivačním programu u paní 
Trachtulcové na tel. 602864819

Renata Prokopenková
místostarostka

Pokud dojde ke zhoršení zdravotního stavu nebo 
si nebudete jisti, zda by nemohlo jít o koronavirus, 
zavolejte do ordinace svého praktického lékaře 
a domluvte se eventuálně na vyšetření.

Také bych doporučila starším a chronicky ne-
mocným spoluobčanům, aby se nechali očkovat 
proti chřipce a pneumokokům. O možnosti oč-
kování se informujte v ordinaci svého praktického 
lékaře.

Věřím, že pokud se budeme všichni chovat zod-
povědně a ohleduplně ke svému zdraví a okolí, 
zvládneme bez větší újmy překlenout i letošní 
období chřipek.

Všem přeji pěkné podzimní dny a hlavně pevné 
zdraví.

Renata Prokopenková
místostarostka
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Nový Ptačí park – Kosteliska

Severně od Jarohněvického rybníka, jak určitě 
mnozí místní obyvatelé vědí, se rozkládají rozsáhlé 
podmáčené pozemky zarostlé bujnou vegetací, 
ve které tu a tam prosvítají drobné vodní plochy. 
Území protíná říčka Kyjovka. Na okrajích je pak 
lemováno lesíky a loukami na píscích s vegetací 
mnohem řidší a téměř bez přítomnosti vody. 

Ač toto území působí zdánlivě nezajímavě 
a zanedbaně, je velmi pestré co do biologické 
rozmanitosti. Právě střídání velmi vlhkých až 
podmáčených míst s těmi téměř zcela suchými 
vytváří příhodné podmínky pro hojný výskyt nejen 
různých druhů ptáků, ale také obojživelníků, hmyzu 
i dalších bezobratlých živočichů a samozřejmě také 
rostlin. Právě proto se Česká společnost ornitolo-
gická (ČSO) ve spolupráci se svou Jihomoravskou 
pobočkou snaží vytvořit zde nový ptačí park, pro 
nějž jsme zvolili název Kosteliska. 

Co je to ptačí park – ptačí parky jsou dlouhodobý 
projekt ČSO, který má za cíl prostřednictvím výku-
pů pozemků do majetku ČSO a následnou cílenou 
péčí o ně vytvářet na vhodných místech soukromé 
rezervace. Důraz je v nich kladen zejména na co 
nejlepší podmínky pro ptáky, ale neopomíjí ani 
ostatní živé organismy. Zároveň je cílem ptačích 
parků umožnit široké veřejnosti přímý kontakt 
s přírodou způsobem – vidět, ale nerušit. První 

ptačí park Josefovské louky vzniká již od roku 
2006 ve východních Čechách. Od letošního roku 
vznikají dva další a jedním z nich jsou Kosteliska. 
Prostředky na výkupy pozemků získáváme ze-
jména z darů našich členů a podporovatelů. Péči 
se snažíme zajistit s využitím různých národních 
i evropských dotací a nemalou měrou také vlastní 
činností a dobrovolnickou prací.

Již se nám podařilo některé pozemky vykoupit 
a u jiných získat souhlas vlastníků s jejich využitím, 
a tak jsme začali s prvními pracemi. Vysekali jsme 
a vyřezali více než tři hektary zarostlých ploch, 
ořezali některé stromy tak, aby vytvořily tzv. hlavy 
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a prodloužila se jejich životnost a zároveň se vy-
tvořily podmínky například pro hmyz. Již od června 
zde probíhá pastva ovcí a koz. Do budoucna plá-
nujeme vlastní pozemky co nejvíce rozšířit a péči 
o ně zajistit zejména dříve běžnými způsoby, jako 
je kosení luk a pastva dobytka. Také počítáme 
s postupnými terénními úpravami, jejichž účelem 
bude především obnovit a rozšířit drobné vodní 
plochy. V neposlední řadě bychom chtěli území 
zpřístupnit veřejnosti, aby se do některých jeho 
částí dalo bezpečně a pohodlně vstupovat např. po 
povalových chodnících a jinam třeba jen nerušeně 
nahlížet z ornitologických pozorovatelen. Také 
místa k zastavení a odpočinku by neměla chybět. 

O našem záměru jsme již informovali obce 
v okolí a navázali spolupráci s městem Dubňany, 
na jehož katastru leží největší část území. Věříme, 
že ptačí park může být v budoucnu zajímavým 
místem nejen pro přírodu a milovníky ptactva, ale 
také pro návštěvníky z blízka i dálky. Pokud máte 
zájem o více informací, chtěli byste se zapojit, 
jakkoliv podpořit naše úsilí či se na cokoliv zeptat, 
neváhejte nás kontaktovat – jmpcso@birdlife.cz, 
www.jmpcso.cz, 

Kdo jsme – Česká společnost ornitologická, která 
jak už název napovídá, zkoumá a chrání ptáky, je-
jich prostředí a přírodu jako celek a svou činností 
k tomu motivuje i širokou veřejnost, sdružuje pro-
fesionální i amatérské ornitology, ale také prosté 
milovníky přírody. Byla založena v roce 1926. Jiho-
moravská pobočka ČSO je jejím pobočný, spolkem 
působícím zejména v Jihomoravském kraji.

Přemysl Heralt
za Českou společnost ornitologickou
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Z mateřské školky na sídlišti
V úterý 1. září začal školní rok i v Mateřské škole 

v Dubňanech na sídlišti. Celkem stovku dětí zde 
vzdělává osm učitelek a tři asistenti pedagoga.

Děti překvapily pohádkové bytosti, které pro ně 
přes prázdniny namalovaly na betonový plot školní 
zahrady studentky třetího ročníku Průmyslové 
školy v Hodoníně, z oboru užitá malba.

Zároveň kolem školní zahrady došlo k výměně zbý-
vajícího plotu, který byl již zrezavělý, místy poškozený 
a nevyhovoval bezpečnostním požadavkům.

Děkuji našemu zřizovateli, Městu Dubňany, za 
velkou podporu a vstřícnost již při celkové rekon-
strukci budovy, která proběhla v minulých letech, 
za vytvoření nové školní zahrady a jsem ráda, že 
došlo i na nové oplocení.

V letošním školním roce jsme v naší mateřské 
škole připravili projekt „Všeználek“, který v ome-
zené míře probíhal i v dřívějších letech.

Letos chceme s dětmi, které se chystají k zápisu 
do základní školy (předškoláci) a jejich rodiči za-
hájit intenzivní přípravu již od října 2020. Nasta-
vujeme úzkou spolupráci rodiny a školy, aby byli 
naši předškoláci kvalitně připraveni na vstup do 
základní školy.

V tomto školním roce máme 49 předškoláků, 
tedy bez jednoho je to půlka školy dětí, které nám 
příští rok odejdou do základní školy.

Prohloubili jsme i spolupráci se Základní školou 
Dubňany, kde budou naši předškoláci docházet 
v rámci adaptačních aktivit po celý rok.

Případná distanční výuka se týká i dětí z ma-
teřských škol, které si plní povinnou předškolní 
docházku. Proto jsme i v tomto směru podnikli 
několik kroků, abychom byli připraveni, pokud by 
došlo ke krizové situaci.

Nezapomínáme ani na menší děti, řada aktivit na 
ně čeká např. v multismyslové místnosti Snoezelen, 
která umožňuje učitelkám individualizovat vzdělá-
vání a obohacovat výuku a poznávání atraktivním 
způsobem.

Pozornost věnujeme také environmentální 
oblasti vzdělávání. Na školní zahradě pracujeme 
s dětmi po celý rok, učíme děti lásce k přírodě 
a všemu živému, učíme děti o zahradu pečovat, 
vysazujeme bylinky, zeleninu a pak společně sklí-
zíme a ochutnáváme.

Pohybové aktivity jsme rozšířili o spolupráci 
s Baníkem Dubňany, osvědčenou „Školku v pohy-
bu“ každý týden v naší škole povedou opět trenéři 
FK Hodonín.

Na jaře plánujeme šest lekcí plaveckého výcviku 
pro nejstarší děti. S těmi mladšími pojedeme do 
solné jeskyně. Každý měsíc proběhne ve školce 
nebo v kulturním domě divadelní představení pro 
děti a naše učitelky připravují maňáskové divadlo. 
Tak se máme my i děti rozhodně na co těšit.

Jana Ilčíková
ředitelka MŠ I Dubňany
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Zahájení nového školního roku v MŠ II

Mateřská škola II, Ke Koupališti 1500, zahájila 
školní rok 2020/21 v nových prostorách. V průbě-
hu letních prázdnin byla rekonstruována všechna 
sociální zařízení pro děti, šatny pro zaměstnance 
a přípravné kuchyňky u jednotlivých tříd. Stavební 
a odborné práce se neobešly bez komplikací, které 
zapříčinily prodloužení termínu ukončení. V pátek 
21. srpna byl předán pavilon A – třídy Světlušky 
a Včeličky, přesně za týden 28. srpna byl předán 
i pavilon B – třídy Broučci a Motýlci. Malířské práce 
ve spojovací chodbě se dokončovaly ještě v sobotu 
29. srpna. 

Poslední týden v srpnu včetně víkendu se všichni 
zaměstnanci, provozní i pedagogičtí, plně zapojili 
do úklidových a přípravných prací. Díky jejich vel-
kému pracovnímu nasazení a pomoci zaměstnanců 
TS DUKOS Dubňany p. o. byla školička připravena 
k 1. září přivítat nové i stávající děti. Touto cestou 
bych ráda poděkovala všem zaměstnancům Ma-
teřské školy II Ke Koupališti za ochotu, vstřícnost 
a perfektně odvedenou práci.

V pátek 11. září nás trenéři FK Baník Dubňany 
pozvali na fotbalové hřiště, kde měli pro děti při-
praveny sportovní hry. Sportovního dopoledne 
se zúčastnily starší děti ze tříd Včeličky a Broučci. 
Trenéři si děti rozdělili do skupin a hry mohly za-
čít. Celá plocha hřiště byla rozdělena do několika 
sportovních disciplín – běh mezi překážkami, práce 
s míči, skákání přes překážky, hod do kruhu, běh po 
podložkách, kop míče do branky, běh pod brankou 
a jiné. Před odchodem dětí do mateřské školy si 
všichni zahráli společnou hru. Dětem se tento den 
velice líbil a moc se těší na další společné sportovní 
dopoledne. 

V průběhu září rodiče přinášeli plody ovoce 
a zeleniny ze svých zahrádek a nápaditě vytvořené 
dýňové strašáky, kterými vyzdobili venkovní pro-
story školní zahrady, čímž nám navodili atmosféru 
nastávajícího barevného podzimu. Ve čtvrtek 24. 
září jsme si s dětmi užili plánovanou podzimní 
jablíčkovou slavnost. Maminky dětem připravily 
neobyčejné jablíčkové dobrůtky, které děti postup-
ně ochutnaly. V každé třídě probíhaly jednoduché 
zábavné soutěže s využitím jablíček. O zábavu dětí 
se postaral také kouzelník Valdini, jehož vystoupení 
si děti velmi užily.

Školní rok nám úspěšně začal. Mladší děti se 
pomalu adaptují na nové prostředí, pro starší děti 
jsme připravili zajímavé aktivity, v podobě krouž-
ků – keramika a hra na zobcovou flétnu. Nadále 
podporujeme pohybové aktivity dětí v projektu 
„Školky v pohybu“ a nově spolupracujeme i s FK 
Baník Dubňany.

Závěrem přeji všem našim dětem, rodičům 
i zaměstnancům pevné zdraví, abychom si mohli 
společně užívat i další plánované akce.

Ing. Hana Chládková
ředitelka MŠ II Dubňany



16

z radnice • říjen | 2020

Ze základní školy
Vážení čtenáři,

druhé pololetí školního roku 2019/20 bylo 
významně poznamenáno omezeními spojenými 
s epidemií koronaviru. Jak děti, tak i učitelé a ro-
diče se museli doslova ze dne na den vypořádat 
s výukou na dálku. Pro všechny to byla náročná 
změna. Učitelé strávili u počítače daleko více času 
než při běžné školní výuce a rodiče si nechtěně 
vyzkoušeli roli učitelů. Mnozí tak pochopili, jak je 
práce učitelů náročná. Nové nároky měla dálková 
výuka především i na samotné žáky. Ti, co byli na-
vyklí na pravidelnou přípravu, se s tím vypořádali 
dobře. Některým žákům učení v klidném prostředí 
domova bez rozptylování spolužáků dokonce 
vyhovovalo i lépe. Jen malý zlomek žáků se do 
výuky nezapojil. V části případů žáci neměli po-
třebné technické vybavení, ve většině případů však 
chybělo zdravé rodinné zázemí, které by dětem 
pomohlo zvládnout nový typ výuky. Někteří rodiče 
školní přípravu doslova podcenili a děti toho moc 
rády využily. Rozdíly ve zvládnutí učiva mezi žáky 
v době uzavření škol jsou opravdu velké a s jejich 
důsledky se děti budou potýkat ještě dlouho. 
Potěšující ovšem je, že více než 90 procent dětí 
výuku na dálku bez větších problémů zvládlo. Za to 
patří poděkování učitelům, rodičům, ale především 
dětem samotným.

Odpočinek o letních prázdninách byl tedy za-
sloužený, ale ani v této době se v naší škole neza-
hálelo. V červenci a srpnu proběhly v budově školy 
drobné stavební úpravy, které zlepšily pracovní 
podmínky i zázemí pro učitele. Za zmínku stojí 
vybudování nové toalety, zřízení přímého vstupu 
do kabinetu či vybavení kabinetů moderním nábyt-
kem. Byť se jednalo o menší investiční akce, jejich 
dopady učitelé po dlouhých letech čekání velmi 
ocenili. Za jejich realizaci patří poděkování městu 
Dubňany a stavební firmě pana Kazíka.

Od začátku školního roku uběhlo zatím jen 
několik dnů, ale už nyní můžeme říci, že samostat-
nost dětí se stále zhoršuje. Vyjadřovací schopnosti 
prvňáčků jsou díky slabé slovní zásobě na velmi 
nízké úrovni a většina z nich navíc při jídle ne-
správně používá příbor. Na adaptačním kurzu se 
ukázalo, že mytí a utírání nádobí je pro některé 
téměř třináctileté děti obrovský problém. Hrozi-

vým zjištěním jsou stravovací návyky dětí. Rodiče 
místo jablka či tatranky děti dopují slanými bram-
bůrkami a colou. Významně nám tak přibývá dětí 
s nadváhou a omezenou pohyblivostí. Stále více 
mám pocit, že se rodiče bojí dětí místo toho, aby 
děti měly respekt ze svých rodičů. Denně na školu 
zvoní některý z rodičů či prarodičů s tím, že si dítě 
zapomnělo svačinu anebo pití. Svačinou se samo-
zřejmě “rozumí” nějaká ta sladkost či brambůrky 
a pitím cola nebo jiný přeslazený nápoj. Za mého 
dětství, bych za zapomenutou svačinu od rodičů 
dostal minimálně vyhubováno a už vůbec ne, aby 
mi jí někdo přinesl až do školy. Žádné přeslazené 
pití jsme si s sebou do školy nikdy nenosili, pili 
jsme jen čistou vodu z kohoutku. Nijak nám to 
neublížilo, dokonce si myslím, že to bylo mnohem 
zdravější. Vážení rodiče, nedělejte ze svých dětí 
takové „padavky“. Žádné dítě bez svačiny hlady 
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neumře a navíc si příště dá pozor, aby si svou 
svačinu nezapomnělo doma. Pokud si však dítě 
zapomene pití, může se napít vody z kohoutku. 
Rodiče, neberte dětem možnost nacházet vlastní 
řešení běžných situací. Život je plný změn a uspěje 
jen ten, kdo bude schopen se s nimi vypořádat.

Rozdíly mezi dětmi jsou obrovské. Jsou děti, 
které nás dovedou překvapit originálním řešením 
situací, které by zaskočily i mnohého dospěláka. 
A také jsou děti, které si nedovedou poradit ani 
v běžných denních situacích. Prostě spoléhají na 
rodiče a jsou naprosto nesamostatné a neschopné. 
Bohužel těchto méně schopných dětí stále přibývá. 
Začněte se prosím dětem věnovat, nedělejte věci 
za ně, ale dejte si tu práci a naučte je to udělat 
samostatně. Nechejte je zažít si následek svých 
činů. Zapomeneš-li svačinu, budeš hladný! Naučíte 
je tím větší zodpovědnosti za své konání.

Rodič má být ten, který ví, co je správné a jak 
rozhodnout. Rodič se nemá ptát dítěte, co si přeje 
a pak mu milostivě splnit každé jeho přání. Děti 
ještě neví, co je pro ně do života dobré a co ne, 
v tom mu mají být rodiče vzorem a oporou. Nejistý 
rodič tímto způsobem pak vychová nejisté dítě. 
Nejjednodušší řešení (např. dát dítěti na svačinu 
brambůrky a colu), není určitě tím nejlepším ře-
šením, neboť každý ví, že ovoce, čerstvá zelenina 
a pravidelný pohyb je pro děti mnohem zdravější. 
Pokud tedy nemáte v úmyslu vychovat sobeckého, 
nezdravě sebevědomého a obézního jedince, vě-
nujte svým dětem svůj čas a začněte je vychovávat. 
Učitelé Vám v tom rádi pomohou, ale udělat to za 
Vás nedovedou. Rodina je vždy ve výchově i vzdě-
lávání rozhodující. To se potvrdilo i při dálkové vý-
uce. Je velmi pravděpodobné, že nás čekají nějaká 
další omezení výuky. Prosím tedy rodiče, aby co 
nejrychleji nalezli s vyučujícími možné způsoby 
komunikace, které umožní patřičné vzdělávání 
dětí i v případě omezení prezenční výuky. Pokud 
rodiče nebudou mít o spolupráci zájem, poškodí 
to nejvíce jejich vlastní děti. To je bohužel smutný 
fakt. Udělejte prosím něco pro to, aby Vaše děti 
byly samostatné a úspěšné. Možná se za to o Vás 
v pozdním stáří postarají.

Mgr. Pavel Prošvic
ředitel ZŠ Dubňany
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Příměstský tábor 2020
Letošní příměstský tábor zahájily mladší děti 

v pondělí 20. července. První den, jak už je zvykem, 
jsme se rozdělili do družstev. Vymysleli jsme si 
originální názvy svých týmů – Smajlíci, Sportovní 
šmoulíci, Výletníci a Medvědí tlapa. Vyzdobili 
jsme si svou vlajku a vymysleli pokřik. Odpoledne 
probíhalo ve sportovním duchu ve Sportcentru 
Želva. Zasoutěžili jsme si mezi sebou v kuželkách 
a stolním tenise. 

Druhý den ráno jsme se vydali na krátkou pro-
cházku. Počasí nám ovšem nepřálo, proto jsme 
dopoledne strávili ve sportovní hale, kde jsme si 

zahráli několik míčových her, dokonce i Famfrpál 
z Harryho Pottera. Druhou část dne jsme věnovali 
zdravovědě. Nejenže jsme se dozvěděli spoustu 
důležitých informací o první pomoci, ale formou 
hry jsme si toho také mnoho vyzkoušeli. Přijeli za 
námi i dubňanští hasiči, kteří nám ukázali hasičské 
vybavení. Největším zážitkem však bylo mokré 
osvěžení.

Ve středu ráno jsme se sešli v Kulturním a in-
formačním centru. Prohlédli jsme si různé staré 
nástroje. Naším úkolem bylo uhodnout, k čemu se 
používaly. Zavítali jsme do slovácké jizby, dokonce 
i do sklepa, kde se nachází expozice hornictví. Tady 
jsme objevili místního skřítka Permoníka. Také jsme 
navštívili městkou knihovnu. Odpoledne jsme 
strávili ve školním klubu a zahráli jsme si na ku-
chaře. Nejprve jsme dostali nákupní seznam. Před 
budovou školy jsme hledali kartičky se surovinami, 
které jsme si poté vyměnili za skutečné suroviny 
a mohli jsme se pustit do práce. Výsledkem byla 
pizza, šneci z listového těsta, palačinky a wafle. Po 
práci samozřejmě následovala degustace.

Téma pro čtvrteční den byli Indiáni. Nejprve 
jsme si vyrobili indiánskou čelenku, náhrdelník, 
bubínek a hudební nástroj. Poté jsme se vydali 
hledat poklad. Po cestě jsme plnili několik úkolů 
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a pomalovali jsme si obličeje jako skuteční indiáni. 
Příjemným zakončením dne bylo opékání špekáčků 
a společná písnička s bubnováním na bubínky.

V pátek nás čekal výlet do lanového parku v ro-
dinném centru Hájenka Břeclav. Zúčastnili jsme 
se programu Pevnost Boyard, při kterém jsme 
se setkali s otcem Fura. Zbytek dne jsme strávili 
v lanovém centru, někteří dokonce vyzkoušeli 
houpačku Big Swing.

Po příjezdu zpět nastal čas na loučení a všichni 
se budeme těšit na příští ročník.

Následující týden od 27. července byl program 
přichystán pro starší školáky našeho města. Po roz-
dělení do družstev, zopakování si pravidel chování 
a bezpečnosti na táboře se začalo s vymýšlením 
názvů, pokřiků a malování vlajek. Školáci opět ne-

zklamali a názvy byly originální: LÍDL – správná vol-
ba, SOLNIČKY, UMPALUMPOVÉ, FIZIHO KUMPÁNI. 
Táborový program byl podobný jako předcházející 
týden, pouze s větší obtížností. Letos jsme si při-
chystali cyklistický výlet po cyklostezce „Mutěnka“ 
do Internačního tábora ve Svatobořicích. Po před-
nášce jsme si prohlédli v interiérech muzea dobové 
tiskopisy a výrobky vězňů. Dále je zde k vidění 
model původní podoby lágru. Součástí prohlídky 
je také dokumentární film/videoprojekce, která 
připomíná historii a osudy vězňů. Závěrečný výlet 
byl tento rok i studijní. Návštěva VIDA! Science 
centra, zábavního vědeckého parku, byla bohatá na 
pokusy a zkoumání. Táborníci objevovali, jak fun-
guje svět kolem nás. Věříme, že si odvezli bohaté 
informace nejen díky představení Science Show 
„Led nad zlato“, ale i díky hře Pevnost VIDArd. Velké 
díky patří profesionálnímu záchranáři panu Karlovi 
Novotnému, který díky svým zkušenostem z oboru 
předal informace ze zdravovědy velmi zajímavě. 
Také spolky, jako Sbor dobrovolných hasičů, Stolní 
tenisti a Kuželkáři obohatily program tohoto roku. 
Poděkování patří i kolektivu kuchařek, které připra-
vil každý den obědy i balíčky na výlety. Nesmíme 
zapomenout ani na Město Dubňany, které tábor 
podpořilo a nemalou částkou financovalo. Všem 
velmi děkujeme. 

Šárka Bučková, Jana Svorová
vedoucí tábora
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Co se dělo v ZUŠ Dubňany 
V minulém čísle zpravodaje jsem psala o přichá-

zející nemoci postupně sužující celou populaci, tu 
však nyní už bereme jako nepříjemnou součást 
každodenního života. I náš pedagogický sbor se 
musel přizpůsobit a přejít na distanční výuku, která 
jako jediná nabízela pokračování vzdělávání bez 
přerušení s absencí osobního kontaktu. Formou 
videohovorů (prostřednictvím Messengeru, Sky-
peu, WhatsAppu) probíhala výuka nástroje, zpěvu 
a výtvarného oboru od 11. března. Prezenční výuka 
hudební nauky se však již ani po skončení karan-
tény neobnovila a probíhala distančně. Důvodem 
bylo mnoho nařízení, které jsme nebyli schopni 
v našich učebních podmínkách zajistit, proto vý-
uka tohoto předmětu začala opět až v září 2020. 
Dojde-li v budoucnu k dalším omezením a bude 
nutno zajistit distanční hromadnou výuku, je nutno 
toto již řešit komplexně přes nástroje, které zajistí 
spolehlivou hromadnou komunikaci a navíc budou 
dostupné všem žákům.

Kvůli karanténním opatřením byla zrušena i veš-
kerá vystoupení žáků od března po konec května, 
ti si proto sami nahrávali svoje přednesové skladby 
doma. Jednalo se o sólové nahrávky, převážně však 
o ty, které se sluchátky nahráli na doprovod (taktéž 
ze záznamu) zaslaný jejich pedagogem. Z těchto 
nahrávek, jejich spojením, seskládáním a uprave-
ním vznikla série Májových on-line Covid koncertů 
veřejně dostupných na YouTube pod jménem školy.

Po uvolnění opatření se život na naší „ZUŠ-
ce“ opět rozjel. Ještě než školní rok zakončily 
letní prázdniny, se stihli letošní absolventi 
11. 5. 2020 nafotit na tablo a odehrát svá závě-
rečná vystoupení. V Dubňanech se absolventský 
koncert konal 25. června v sále základní umělecké 
školy v Dubňanech. Absolventy jsou Johanka Ilčí-
ková (klarinet), Adriana Vargová (saxofon), Vero-
nika Měchurová (kytara), Ondřej Jeřábek (housle). 
Ihned po otevření školy v termínech 1. a 3. června 
2020 proběhlo také přijímací řízení pro školní rok 
2020/2021 . Do výtvarného oboru (kam se po rodi-
čovské dovolené vrátila p. učitelka Lucie Kaňovská) 
bylo přijato 23 a do hudebního 23 žáků.

Všechny soutěže, které byly kvůli karanténě 
v minulém školním roce zrušeny, se přesouvají na 
tento školní rok ( jedinou výjimkou jsou celostátní 
kola, která prozatím zůstávají zrušena). Dochází tak 

k ročnímu posunu soutěžních kategorií, znamená 
to tedy, že letos budou soutěže v kategoriích ky-
tara, klavír, smyčcové nástroje, dechové a jazzové 
orchestry a výtvarný obor. Jedna z mála soutěží, 
která ještě před koncem školního roku proběhla, 
byla výtvarná soutěž pořádaná ZOO Hodonín na 
téma „Kdyby ryby“. Naši žáci výtvarného oboru 
zde oslavili úspěch, zvítězili hned s prvním místem. 
Vítězný dětský kolektiv pod vedením p. uč. Anny 
Horákové získal poukaz na výukový program.

Tento školní rok budeme slavit 25. výročí založení 
školy. K této příležitosti bylo vytvořeno nové logo 
školy, které budete nyní vídávat na všech školních 
akcích a propagačních materiálech (autorem je 
Jan Votrubec). Dále byla připravena výstava, která 
však musela být před několika dny náhle zrušena 
kvůli současným omezením. Snad se nám podaří 
překlenout tuto nejistou dobu a společně se ve 
zdraví setkáme na některé z pořádaných akcí školy!

Klára Strýčková
ředitelka ZUŠ Dubňany
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Sezóna 2020 na KIC …
… byla velmi omezená, stejně jako všude jin-

de. Jarní doba nouzového stavu znamenala pro 
pracovnice KIC především šití roušek, provádění 
údržby expozic i pomoc knihovně s roznáškou knih 
seniorům. S uvolněním stavu se začali objevovat 
turisté využívající místní cyklostezky a putující 
po památkách regionu. Koncem června se  KIC  
zapojilo do projektu regionu Slovácko – Víkend 
památkových domků, objektů lidového stavitel-
ství a malých muzeí. V jeho rámci se tu objevili 
návštěvníci z Prahy, Ostravy, Karlových varů nebo 
Liberce, ale také třeba ze Slovenska.

Oblíbené Brněnské písničkové tetiny Matylda 
a Klotylda vystoupily ve dvoře Kulturního a infor-
mačního centra. V horkém sobotním odpoledni 
8. července uvedly pořad s příhodným názvem 
Zpívání o létu. Jako vždy se zapojily i přítomné děti. 
Pásmu písniček předcházelo vystoupení místních 
mažoretek Kelly.

V prostorách Kulturního a informačního centra 
se začátkem července podělil lázeňský lektor 
a bylinkář Karel Štenbauer o své hluboké znalosti 
bylinek a jejich účinků. Posluchačkám radil, co 
používat na neduhy pohybového aparátu či jiné 
tělesné a duševní problémy, jak bylinky a další rost-
liny zpracovávat, aby byly uchovány v použitelném 
stavu. V průběhu besedy padalo hodně zvědavých 
otázek, a tak si účastnice besedy rozšířily své po-
vědomí o této stále více populárnější činnosti, jíž 
bylinkářství bezesporu je.
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O prázdninách se stejně tak jako loni konaly pro 
děti tvořivé dílničky. Po jednom týdnu v každém 
měsíci. Děti si tak s rodiči nebo prarodiči mohly 
vytvořit výrobek, každý podle svého přání a mož-
ností. Výběr byl opravdu velký. Možné bylo si také 
zahrát třeba deskové hry a vyplnit tak část letního 
dopoledne. 

Pro děti a jejich rodiče byla letos premiérově 
vyhlášena prázdninová soutěž s panem „Dubňáč-
kem“. Určena byla pro děti od 3 do 15 let, úkoly 
pak byly zveřejňovány vždy ve středu  v průběhu 
osmi týdnů. Soutěžící tak měli příležitost navštívit 
různá místa našeho města a jeho okolí. Po splnění 
všech úkolů byli první školní den při losování cen 
odměněni všichni účastníci deskovými hrami. 
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Celé prázdniny byly ve výstavní síni k vidění hez-
ké obrazy studentky gymnázia Denisy Dohnálkové. 
V září bylo možno v prostorách KIC zhlédnout 
vzpomínkovou výstavu „Když sa večer dívám“ k ne-
dožitým 80. narozeninám paní Ludmily Maradové. 
Do konce října můžete ve výstavní síni navštívit 
putovní výstavu Pomníky T.G.M. v rodném kraji. 
Na dobových i současných fotografiích přibližuje 
osudy pomníků v okrese Hodonín věnovaných 
prvnímu československému prezidentovi.

Z městské knihovny
V době nouzového stavu byla knihovna uzavře-

na. Stejně jako na městském úřadě i tady, přes-
něji v prostorách KIC, se šily roušky pro občany 
Dubňan. 

Aby však čtenáři nebyli bez své oblíbené činnosti, 
knihy se i přesto půjčovaly. Těm, kdo si zavolali 
či napsali, byly rozváženy zaměstnanci knihovny 
a infocentra. Knihovna se otevřela pro všechny 

čtenáře v pondělí 11. května přesně po dvou mě-
sících. Půjčovní dny a hodiny zůstaly stejné tak jako 
dříve. Pouze návštěvníci museli dodržovat hygie-
nická opatření, která byla uvedena při vstupu do 
knihovny a také na její webové stránce. Čtenáři se 
pozvolna vraceli, vše dodržovali a nenastal žádný 
problém. Podle nařízení se po vrácení knihy dávaly 
do tzv. karantény. Zde zůstávaly 48 hodin a teprve 
potom mohly být zařazeny do regálů.

O prázdninách mohli návštěvníci knihovny opět 
dovnitř bez roušky a dalšího omezení. Toho využily 
i děti z příměstského tábora, které se do knihovny 
podívaly. Byly pro ně připraveny dva úkoly, které 
s radostí a elánem splnily.

Se začátkem školního roku se vrátila povinnost 
nošení roušek mimo jiné i do prostor určených 
pro kontakt s veřejností, což jsou také knihovny. 
Věříme, že čtenářům nebude činit problém toto 
dodržovat, a že na jejich pravidelné návštěvy 
v městské knihovně to nebude mít vliv. 

Slavomila Dohnálková
knihovnice
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„Dyž sa večer dívám“

Nedělní odpoledne 13. září se neslo v duchu 
vzpomínání a lidových písniček. Ve venkov-
ních prostorách areálu základní umělecké školy 
uspořádal ženský soubor Drmolice vzpomínkový 
medailonek k nedožitým 80. narozeninám paní 
Ludmily Maradové.

Paní Maradová se zapsala do našeho povědomí 
jako dlouholetá vedoucí souboru Drmolice, jako 
zakládající vedoucí dětského národopisného sou-
boru Dúbravěnka, ale i jako sběratelka folklorních 
zvyků a skladatelka lidových písní. Měla také vel-
kou zásluhu na obnově zapomenutých krojových 
součástí, jako je např. žlutá sukně.

Kulturní program v podání souboru Drmolice, 
mužského pěveckého souboru a hudebního usku-
pení z řad rodinných příslušníků paní Maradové, 
měl být především poděkováním Ludmile Marado-

vé za celoživotní přínos a uchování národopisných 
obyčejů a zvyků pro další generace.

Ve vnitřních prostorách Kulturního a informač-
ního centra byla zřízena malá výstava, obsahující 
fotografie, kroje a písemné zápisky paní Maradové, 
které pro tuto příležitost zapůjčila její dcera Lud-
mila Valčuhová.

Pořádající Drmolice pokračují v předávání 
folklorních tradic a v obnově starých krojů. 
K tomuto účelu jim byla Krajským úřadem Brno 
poskytnuta dotace na pořízení nových krojových 
součástí. Tyto budou v letošním roce vyhotoveny 
a po zmírnění coronavirových opatření doufáme, 
že budou k vidění na některé z další akcí pořáda-
ných souborem Drmolice. 

Eva Příkazská
členka spolku Drmolice
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Z farnosti
Investiční akce ve farnosti

Nejnákladnější investiční akcí ve farnosti, a podle 
P. Pavla Zahradníčka zároveň i vrcholem letošních 
oprav, byly nové omítky fary včetně hospodářských 
objektů.

Práce prováděla firma pana Měchury a Dohnálka 
z Dubňan celkem za 673 tis. korun. Podle dobových 
fotografií se díky Ing. arch. Vašíčkovi podařilo zjistit 
přibližný původní tvar šambrán kolem oken. 

„A když jsme věděli, co hledáme, našli jsme 
dokonce jejich stopy (negativní otisk) ve zbytcích 
oprýskané staré omítky, takže bylo možné přesně 
rekonstruovat jejich rozměry,“ dodává dubňanský 
farář.

Ještě před tím však bylo třeba vyměnit dvoukříd-
lé dřevěné dveře fary do ulice i do dvora. Z masivu 
je v podobném provedení, jako byly původní dveře, 
zhotovila firma Mirror CZ z Holubic a stály 119 tis. 
Kč. Byla to současně jediná zakázka, kterou letos při 
opravách fary dodávala firma se sídlem mimo Dub-
ňany; ostatní práce provedli řemeslníci z Dubňan.

„Ještě před novými omítkami bylo také potřeb-
né udělat generální opravu střechy a krovů nad 
hospodářskými budovami fary (včetně postavení 
nového štítu - ten starý, jak se ukázalo, už se na-
kláněl na dvůr fary právě do míst, kde je dětské 
pískoviště). Generální opravu střechy provedla 
firma pana Šuráně za 429 tis. Kč. V minulosti již 
opravoval i střechu nad hlavní budovou a letos 
dodával také různá oplechování za 18 tis. Kč. A když 
se dělaly omítky, firma pana Juráska vyměnila topi-
dla tzv. vafky (32 tis. Kč). Dubňanská firma Elmika 
elektromontáže pana Müllera zdarma uložila pod 
omítky elektroinstalace (včetně přípravy na ovlá-
dání žaluzií, pokud by se v budoucnu instalovaly), 
aby se do fasády později již nemuselo zasahovat,“ 
doplnil.

I když těžiště prací bylo letos na faře, probíhá 
i na kostele akce „Zabránění zatékání vody mezi 
schodištěm a čelní stěnou kostela“ s rozpočtem 
38 tis. Kč (provádí firma Renova z Hodonína).

Celkové náklady na opravy fary a kostela v le-
tošním roce činí celkem 1.271.265 Kč.

„Obrovskou pomocí byl příspěvek Města Dub-
ňany 600 tis. Kč na fasády fary. Bez této pomoci by 
bylo dokončení vnějších oprav fary v nedohlednu,“ 
ocenil kněz.

Zbylých 671 tis. Kč pochází z pravidelných i mi-
mořádných sbírek v dubňanském kostele, z darů 
jednotlivců i celých rodin (někdy i těch, kteří do 
kostela pravidelně nechodí, ale rozhodli se pod-
pořit toto dílo, které je nyní krásné pro všechny), 
a také z výtěžku farních vánočních a velikonočních 
jarmarků v minulých letech.

 „Vám všem a především zastupitelům Města 
Dubňany velký dík. A Pán Bůh ať vám to bohatě 
odplatí! Myslím, že zvláště večer, když je společně 
s kostelem fara nasvícená, je opravdu nádherná. 
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Udělejte si k ní a ke kostelu večerní vycházku 
a budete-li chtít, můžete se zastavit na kávu nebo 
čaj (nejlépe je dát mi předem vědět, abych byl 
připraven, „postavil jsem už vodu na čaj“ a mohl se 
vám věnovat,“ zve dubňanský farář, kterého můžete 
kontaktovat na tel.: 731402651.

Biřmování v Dubňanech
Slavnostní chvíle prožili lidé v kostele sv. Josefa 

v neděli 6. září. Brněnský biskup Mons.ThLic.Voj-
těch Cikrle udělil biřmování (svátost křesťanské 
dospělosti) šestnácti lidem z Dubňan, kteří se po-
ctivě pravidelně připravovali na přijetí této svátosti 
téměř dva roky.

„Vstupujeme do tajemství,“ začal svou řeč biskup. 
„Dříve dostával biřmovanec políček, facku, kopa-
nec, aby si uvědomil, že se stává vojákem - v tom 
duchovním smyslu. Každý z vás má úkol – obno-
vovat tvář země. Jak? Férovostí, tím, že se člověk 
nebude křivit, bát, nedá se podplatit. Podobně 
vypadal obřad pasování na rytíře. Ta přísaha, ten 
políček znamenal, že ten kdo se stává vojákem, je 
ochoten nést i něco těžkého, co z tohoto poslání 
bude vyplývat. Vy přijímáte Pánova Ducha, aby 
skrze vás působil ve světě - ve škole, v zaměstná-
ní, v manželství, abyste byli stateční, věrní, abyste 
dokázali nést i to těžké, co život přináší,“ promluvil 
biskup k biřmovancům.

„Biřmovanci si vybírají jméno světce, který je ně-
jak oslovil a stává se jejich biřmovacím patronem, 
podobně jako křestní jméno je jméno jejich křestní-
ho patrona. Jde o jména našich „přátel v nebi“, kteří 
se tak stávají našimi zvláštními ochránci a přímluvci 
u Pána Boha,“ prozradil P. Pavel Zahradníček.

Mladá dívka si vybrala sv. Zdislavu, patronku 
rodin, devatenáctiletý chlapec si zvolil jméno sv. 
Šebestiána, protože sám prožil díky své nemoci 
bolestí a Šebestián také hodně trpěl, další dívce 
je blízká sv. Filoménka, patronka dětí, mládeže, 
studentů a mladých manželských párů. Maminka 
dvou dětí nese jméno Marie, Panna Marie je jí vzo-
rem v odevzdanosti, patrona myslivců sv. Huberta 
zvolila dívka, která se zajímá o přírodu a ekologii.

„Vzpomínám si, jak jsem před 39 lety tuto svátost 
přijímal já, dnes ji přijaly moje dvě děti. Biřmování 
lze přijmout jen jedenkrát za život, moc a účinky 
jsou nesmazatelné. Dává nám vědomí, že jsme 
Bohem milovanými syny a dcerami a máme se 
při našich mnohých životních zkouškách na koho 
obracet,“ svěřil se jeden z farníků.

Na farní zahradě pak bylo pro všechny připra-
veno občerstvení, přátelské posezení biřmovanců 
a jejich rodin probíhalo až do večerních hodin.

Jana Ilčíková
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Společenská kronika

Rozloučili jsme se s těmito občany

Rudolf Šavel 74 let Helena Houšťová 81 let
Jiřina Chludilová 79 let Božena Měchurová 84 let
Eva Večeřová 63 let Vít Dobeš 51 let
Stanislava Svobodová 88 let Anna Bobotová 88 let
Bohuslav Šimon 82 let Eva Zemská 88 let
Ján Šaradin 91 let Rostislav Řehánek  63 let
Anna Kratochvílová 85 let Blanka Šaradinová 56 let
Vladimír Pecho 91 let Eduard Sedlář 75 let
Václav Valenta 78 let Jan Mrkávek 84 let
Kristina Holečková 73 let Zdeňka Blahová 69 let
Jan Kraml 61 let Marie Řiháková 84 let
Vladimír Vojtek 57 let Josef Kratochvíla 89 let
Lubomír Podéšť 50 let Zdeněk Čech 54 let
František Pokorný 63 let Rozina Rylková 73 let
Hermína Michálková 80 let Božena Havlíková 95 let
Břetislav Hanák 68 let Josef Koštoval 64 let
Vladimír Daněk 85 let Pavla Zaňátová 57 let
Anežka Špačková 81 let Stanislav Partika 85 let
Adolf Huťa 81 let Rudolf Granecz 81 let
Stanislav Kos 56 let

Obřad vítání dětí je do odvolání zrušen, setkání pětasedmdesátníků se posouvá na příští rok

 Z důvodu zvyšujícího se počtu nakažených COVID 19 i v našem okrese a s ohledem na zdraví Vaše 
a Vašich dětí jsme se po zralé úvaze rozhodli do odvolání zrušit slavností obřady „Vítání dětí“.

Nadále platí, že pokud své narozené děťátko nahlásíte na matrice našeho města, budou Vám předány 
další informace stran dárkové poukázky pro Vaše dítě.

Omlouváme se, že se nebudete moci zúčastnit tohoto oblíbeného slavnostního aktu. Dovolte nám 
popřát Vám i Vašemu děťátku mnoho šťastných dnů a pevné zdraví.

Ze stejného důvodu se neuskuteční ani letošní slavností setkání pětasedmdesátníků. S ohledem na 
zdraví této rizikové skupiny našich spoluobčanů jsme se rozhodli toto setkání přesunout na příští rok. 
V příštím roce by se tak setkaly oba ročníky současně.
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Sbírkové dny Světlušky
Tradiční celorepublikové Sbírkové dny Světlušky 

se každoročně konají v září už od samého začátku 
charitativní akce. Během nich vyráží do ulic tisíce 
dobrovolníků v tričkách se znakem světlušky 
a nabízí kolemjdoucím sbírkové předměty, jejichž 
zakoupením přispějí dárci na těžce zrakově posti-
žené děti a dospělé. Právě finanční obnos z toho 
sbírkového týdne tvoří významnou část celoroč-
ního výtěžku veřejné sbírky Světluška.

Nadační fond Českého rozhlasu byl v roce 
2000 zřízen Českým rozhlasem s posláním vy-
tvářet prostředí a podmínky pro plnohodnotný 
rozvoj každého člověka. Nadační fond má několik 
aktivit, stěžejním je dlouhodobý projekt Světluška 
fungující od roku 2003. Podporuje těžce zrakově 
postižené a umožňuje jim žít život dle své vlastní 
volby. Finančně podporuje děti, dospělé i seniory 
s těžkým zrakovým a kombinovaným zrakovým 
postižením a organizace, které pro tyto osoby 
zajišťují služby po celé České republice. 

Sbírkové dny Světlušky 2020 proběhly  
11. září i u nás v Dubňanech

Během pátečního dne byly na určených místech 
našeho města označené hlídky Světlušky, které 
nabízely drobné předměty a informovaly obyvatele 
Dubňan o významu sbírky a možnosti příspěvku 
na dobrou věc. Odpoledne prošly hlídky, tvořené 
dětmi 7. třídy Základní školy v Dubňanech, ulicemi 
města a předaly pomyslnou dobrovolnickou šta-
fetu organizátorům akce na přírodním areále, kde 
byl připraven doprovodný program k příjemnému 

završení a ukončení této sbírky v Dubňanech. 
K vytvoření příjemné atmosféry nemalým dílem 
přispělo vystoupení mažoretek Kelly Dubňany, 
byly připraveny aktivity, které musí každý nevidomí 
člověk dělat běžně i několikrát za den. Každý si 
mohl vyzkoušet projít trať s překážkou po slepu, 
rozpoznat předměty pouze hmatem nebo sbalit 
si toaletní taštičku na dovolenou. Po setmění se 
nejdříve osvětlení cyklisti a děti na koloběžkách 
vydali do ulice Za stadionem, kterou pomocí svých 
světel a jiných svítících doplňků rozzářili. Následně 
je podpořili i chodci s velmi nápaditým osvětlením 
např. i svítících řetězů na vánoční stromeček. Každý 
z účastníků si mohl opéct špekáček, zatancovat na 
disko hudbu nebo využít občerstvení v hangáru, 
které připravili dubňanští dobrovolní hasiči.

Sbor dobrovolných hasičů výtěžek z tohoto ob-
čerstvení předal organizátorům jako svůj příspěvek 
na akci Světluška.

Sbírka Světluška pokračuje po celý rok a i vy, kteří 
jste se jí v tento den nezúčastnili, můžete přispět 
v podobě dárcovské SMS na číslo 87 777.

Děkujeme dobrovolníkům, seniorkám, místním 
dobrovolným hasičům, mažoretkám a cvičitelkám 
Sokolu Dubňany za podporu akce. Během akce se 
vybralo krásných 11 219 Kč, které byly zaslány na 
účet nadace.

Děkujeme všem, že jste nám pomohli rozsvítit 
Dubňany 

Hana Ottová
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Nová hasičská cisterna vyjížděla k zásahům

14. června krátce po třinácté hodině vyjela po-
prvé nová cisterna CAS 30 SCANIA dubňanských 
hasičů k zásahu. Jednotka byla vyslána do obce Ro-
hatec. V té době už v obci vlivem přívalových dešťů 
a silného větru zasahovala desítka jednotek. Naši 

hasiči likvidovali vyvrácený vzrostlý strom, který 
blokoval silnici a částečně ohrožoval rodinný dům. 

26. června hasiči čerpali vodu ze zatopené vo-
dovodní šachty na ulici Palackého. Na odčerpání 
vody nasadili elektrické kalové čerpadlo. 

28. července hasiči vyjížděli kvůli uvolněné střeše 
rodinného domu na ulici Horní huť vlivem silného 
větru. Jednalo se o plachtu, která částečně zakrýva-
la opravovanou střechu části domu. Hasiči plachtu 
strhli i s trámy a následně provedli položení nových 
trámů a latí. Po zajištění dřevěné konstrukce natáhli 
a zajistili novou plachtu. 

Vzápětí po tomto zásahu jeli na vyvrácený strom 
na ulici Komenského. Jednalo se o lípu, která se 
nebezpečně naklonila nad silnici a ohrožovala 
protější rodinný dům. Velitel zásahu si na místo 
povolal automobilový žebřík ze stanice Hodonín. 
Pomocí výškové techniky a motorové řetězové pily 
hasiči částečně strom ořezali. 

Hasiči uspořádali dětský den

V závěru prázdnin připravili dubňanští hasiči pro 
rodiny s dětmi zábavné odpoledne na přírodním 
areálu. Nachystány byly soutěže, samozřejmě s od-
měnou za účast – balíčkem sladkostí. Vydovádět se 
děti mohly ve skákacím hradu, občerstvení zajistila 
obsluha v hangáru a nechyběly ani oblíbené opé-
kané špekáčky. Svou dovednost předvedl v akci 
hasičský dorost, a jak se hasí požár zase hasiči 
s cisternou. Největší radost dětem asi tradičně 
způsobila připravená hromada pěny. Vydařilo se 
nejen počasí, ale i příprava celé akce.

Ing. Petr Příkaský
velitel jednotky SDH
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V krátkosti
50 let od neštěstí na dole Dukla

V letošním roce uplynulo 50 let od jednoho 
z největších důlních neštěstí v Československu. Od-
poledne 9. června 1970 se letní bouřka na Kyjovsku 
a Ždánicku proměnila v průtrž mračen, kdy během 
necelé hodiny napršela „stoletá voda“, která škodila 
ve více než 20 obcích. Nedaleko lignitového dolu 
Dukla v Šardicích se vytvořilo velké jezero s dravou 
řekou a do důlních chodeb se navalila voda. Ten 
den sfáralo 110 horníků, z nichž 34 zůstalo pod 
zemí. K záchraně svých pohřešovaných kolegů 
nastoupili záchranáři z moravských, slovenských 
i polských dolů, pomáhali vojáci, potápěči a po-
žární sbory. Prvního utonulého nalezli 12. června, 
poslední byl nalezen 15. října téhož roku. Tryzna za 
zesnulé horníky se konala 22. června 1970 v Dub-
ňanech, které při tomto tragickém neštěstí ztratily 
také tři své občany. 

Při příležitosti 50. výročí od důlní tragédie při-
pravily hornické spolky ve spolupráci s vedením 
obce Šardice a za finančního přispění okolních 
obcí (včetně města Dubňan) vzpomínkovou akci 
na bývalém dolu Dukla. Přípravný výbor oslovil 
pozůstalé rodiny, asi 80 jejich členů se pietního 
aktu nakonec zúčastnilo. Odhalen byl památník se 
jmény obětí, na něž ve svých proslovech zavzpo-
mínali a vzdali jim čest starostka Šardic Blažena 
Galiová, senátorka Anna Hubáčková, předsedové 
hornických spolků Josef Kouřil a Miroslav Grego-
rovič. Pěvecký doprovod včetně hornické hymny 
zazněl pak v podání dubňanských Mužáků. 

V červnu se šel protestní pochod za vodu
Pochod tisícovek lidí v sobotu 13. června byl 

letošním vyvrcholením několik let trvajícího boje 
proti plánované těžbě štěrkopísku v blízkosti vod-
ního zdroje Bzenec-komplex v lokalitě Uherský 
Brod. Pochodující, mezi nimiž byli i někteří politici, 
vyjadřovali své obavy z možného ohrožení zdroje 
pitné vody pro 86 obcí a měst a protestovali proti 
postoji báňského úřadu a ministerstva životního 
prostředí. K právní obraně proti tomuto záměru se 
vedle VAK Hodonín a Jihomoravského kraje letos 
společně připojily i dotčené obce a města. Rada 
města Dubňany na své 5. schůzi dne 4. března 
schválila navržený postup této společné právní 
obrany proti povolení těžby štěrkopísku a udělila 
plnou moc advokátce Mgr. Janě Zwyrtek Hamplo-
vé, která se specializuje na právo územních samo-
správ. Zastupitelstvo města Dubňany poté schválilo 
finanční částku 20 tis. Kč, jíž se město Dubňany 
spolupodílí na financování těchto právních služeb. 

Podrobné informace ke kauze lze v časové po-
sloupnosti událostí sledovat na webu společnosti 
VAK Hodonín, a.s. 
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Z městské policie

Vážení spoluobčané,
dnes bych Vám opět rád přiblížil práci strážníků 

městské polici na konkrétních událostech při za-
bezpečení místních záležitostí veřejného pořádku 
v rámci působnosti obce.

V průběhu měsíců března až května 2020, kdy 
strážníci prováděli distribuci ochranných pomůcek 
občanům v souvislosti s koronavirovou epidemií, 
prováděli i další úkony při mimořádných událos-
tech:

- Na služebně MP Dubňany oznámil muž z Dub-
ňan, že má starost o kamaráda, který mu nebere 
telefon, nereaguje na zvonění a v domě bydlí sám. 
V domě se svítilo. Na místo byla přivolána Policie 
ČR. Provedeným šetřením zjištěno, že od domu 
muže mají klíče příbuzní, kteří dům odemkli. Muž 
se nacházel v domě, byl zmatený a nedokázal 
se sám postavit. Byla přivolána rychlá záchranná 
služba, které hlídka pomohla muže přesunout do 
sanitky. Rodinní příslušníci dům zabezpečili.

Častým problémem, který strážníci řeší je 
rušení nočního klidu:

- Telefonicky bylo oznámeno rušení nočního 
klidu na ulici Polní v Dubňanech. Na místě strážníci 
zjistili, že noční klid je rušen hudbou z vozidla, kte-
rou si pouštěla skupina lidí pořádajících táborák. 
Hlídka projednala věc s občanem, který táborák 
pořádal. Dotyčný celou dobu křičel směrem k sou-
sednímu domu s tím, že jej sousedi omezují, před 
hlídkou sousedům zabouchal na dveře. Na místo 
se následně dostavili oznamovatelé a začali se 
dohadovat. Muž fyzicky zaútočil na příchozí. Hlídka 

tak byla nucena použít donucovací prostředky – 
„hmaty a chvaty sebeobrany“ a útočníka zpacifi-
kovat. Přestupek byl dořešen uložením pokuty ve 
výši 5000 Kč.

- Městské policii bylo v časných ranních ho-
dinách telefonicky oznámeno rušení noční klidu 
oslavou v jedné z místních restaurací. Na místě 
se nacházelo asi 60 mladých lidí, někteří byli v re-
stauraci, jiní na zahrádce. Hrála zde reprodukovaná 
hudba. Hlídka nařídila vypnutí hudby a vyzvala 
přítomné, aby se rozešli. Skupina mládeže se pře-
sunula k základní škole na ulici Hodonínská, kde 
pokračovala v rušení nočního klidu. Někteří porušili 
i obecně závaznou vyhlášku města a popíjeli zde 
alkohol. Městská policie všem uložila v příkazním 
řízení pokuty v rozpětí od 1000 Kč do 3000 Kč. Po-
rušení vládního nařízení obsluhou restaurace bylo 
oznámeno příslušnému orgánu k dalšímu řešení.

Strážníci často řeší i přestupky proti 
občanskému soužití:

- V nočních hodinách telefonicky oznámila 
občanka Dubňan, že se její muž hádá s jejich dce-
rou. Oznamovatelka měla strach, aby jejich hádka 
nepřešla ve fyzické napadení. Hlídka situaci na 
místě uklidnila.

- Telefonicky oznámila Policie České republiky, že 
jim byly oznámeny neshody mezi druhem a druž-
kou v bytovém domě na ulici Hornické. Městská 
policie provedla prověření oznámení. Na místě 
byl klid; promluveno s údajnými přestupci, kteří 
popřeli, že by se u nich něco dělo.

Další náplní strážníků je ochrana majetku, 
kontrola dodržování obecně závazných 
vyhlášek a spolupráce s Policií České 
republiky (dále jen PČR):

- Městská policie přijala telefonické oznámení, 
že v Horní huti hoří. Hlídka vyjela na místo, v lese 
poblíž cyklostezky kontrolovala u ohně mládež 
z Dubňan a Mutěnic, kterou upozornila na poru-
šení lesního zákona. Mládeži nařídila uhašení ohně 
a úklid místa.

- Telefonicky oznámeno poškození chodníku 
nákladním vozidlem na ulici 1. máje. Na místě 
zjištěno, že došlo k poškození části chodníku při 
vyhýbání dvou nákladních vozidel. Následně kon-
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Akce houbařského spolku

taktovala MP jedna občanka s tím, že poškození 
chodníku zachytily jejich kamery a záznam MP po-
skytla. Ze záznamu pak bylo zjištěno vozidlo, které 
chodník poškodilo. Chodník byl firmou vlastnící 
vozidlo uveden do původního stavu.

- Telefonicky bylo oznámeno správcem fotba-
lového hřiště, že neznámý pachatel posprejoval 
střídačky na fotbalovém hřišti. Pro podezření ze 
spáchání přečinu sprejerství, byla věc v souladu se 
zákonem předána PČR k dalšímu šetření.

- Telefonicky oznámil občan Dubňan, že mu 
někdo poškodil vozidlo. Poškozena byla kapota 
vozidla, pravděpodobně lahví. Vozidlo měla dle 
svědků poškodit skupina mladých lidí, kteří kolem 
02.00 hod. procházeli kolem městského úřadu. Byl 
vytěžen záznam z kamer. Pachatel se následně sám 
přihlásil na městské policii, uhradil způsobenou 

škodu. Věc byla dořešena uložením pokuty.
- V nočních hodinách hlídka monitorovala pohyb 

skupiny mladíků, kdy jeden z nich nejprve cloumal 
se zamčeným jízdním kolem, pokusil se ulomit 
dopravní značku, bušil do označníku zastávky 
a následně otočil panel s jízdními řády. Mladík 
hlasitě křičel a rušil noční klid. Hlídka mladému 
muži zabránila v dalším protiprávním jednání 
a ztotožnila jej. Věc byla s přestupcem dořešena 
uložením pokuty.

Závěrem bych rád poděkoval všem občanům, 
kteří nejsou lhostejní a spolupracují na udržení 
pořádku s městskou policií.

Ladislav Ilčík
velitel MP Dubňany

V sobotu 5. září uspořádal výbor spolku Dub-
ňanští houbaři pro své členy, přátele přírody, lesa 
a houbaření a jejich děti „Sportovní odpoledne“. 
Akce se konala v areálu „KRADLOV“ již 5. rok a těší 
se pokaždé velkému zájmu dětí i dospělých. Opět 

se soutěžilo ve střílení na terč ve třech disciplínách 
– luku, praku a vzduchové pušky. Nejlepší střelci 
byli oceněni medailemi a všechny děti dostaly malý 
dárek. V průběhu velmi teplého odpoledne se na 
sportovišti prostřídalo cca 70 osob včetně dětí. Po 
celou dobu akce bylo zajištěno občerstvení a pro 
děti sladkosti. Večer se opékaly špekáčky. Zdařilá 
akce měla jako obvykle kladný ohlas a předseda 
spolku děkuje všem, kdo se na ní podíleli.

Petr Ryška
předseda spolku
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Prázdniny malých fotbalistů
8. fotbalové prázdniny se v letošním roce kona-

ly ve dnech 17. až 21. srpna. Tradičně jsme měli 
zázemí v areálu a prostorech FK Baník Dubňany. 
Trenérských postů se zhostili Tomáš Pochylý (trenér 
s licencí), Michal Soldán a Michal Horný, tzv. na 
čarách nám asistovali Milan Nedvědík a Vojtěch 
Hofírek. Celkem 28 kluků bylo rozděleno do tří 
družstev podle věku a fotbalové výkonnosti. 
Tréninkové jednotky byly rozvrženy do dvou fází, 
dopolední dvou hodinový a odpolední jeden a půl 
hodinový trénink. 

V pondělí odpoledne 17. srpna nás přijel pod-
pořit asistent trenéra dorostu Zbrojovky Brno Mgr. 
Radim Bubeníček. Díky deštivému počasí dopoled-
ní trénování v úterý proběhlo v zázemí sportcentra 
Želva a tělocvičny základní školy, odpoledne jsme 
pak navštívili oblíbený JumpStreet v Hodoníně. 
Ve středu si přijel za námi zasportovat Jakub 
Kuchař, student MÚ fakulty tělovýchovy a sportu, 
aktuálně trenér přípravek FC Slovácko. Čtvrtek se 
nesl v duchu celodenního výletu, na který jsme 
se všichni těšili. Program byl velmi bohatý. Kluci 
nejdříve trénovali pod vedením tamních trenérů 
Mgr. Matěje Posoldy a pana Zdeňka Šturmy, pak 
následovala prohlídka celého areálu FC Slovácko. 
Na zpáteční cestě jsme ještě stihli návštěvu Muzea 

letectví v Kunovicích. Páteční program byl v duchu 
soutěží (individuálních, rychlostních a dovednost-
ních) i očekávaného turnaje. Kolem 16 hodiny 
došlo na vyhodnocení jednotlivců i družstev, pře-
dání cen a diplomů. Ve tvářích všech, nejen kluků 
ale i organizátorů se značila spokojenost a radost 
z krásného týdne. 

 Závěrem patří velký dík všem, kteří se podíleli 
na organizaci fotbalových prázdnin. Nezbývá než 
si popřát hodně zdraví, abychom se zase za rok 
sešli na 9. fotbalových prázdninách.

Mgr. Anděla Nedvědíková
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Dubňanští florbalisti na turnaji v Brně
Vzhledem k předčasně ukončené sezóně ji-

homoravské ligy ve florbalu kvůli pandemii se 
přeci jen ve dnech 19. - 21. června uskutečnil 
jeden velký brněnský turnaj Hummel Cup, ka-
tegorie elévci a mladší žáci.

Tým F.A.T.R.Škorpion odjel reprezentovat 
město Dubňany v sestavě za kategorii elév: 
David Říha, Sebastian Melichárek, David Čížek, 
Jakub Konečný, Denis Pištěk, Jáchym Srnánek, 
Teo Honza, Erik Toman, Matěj Turek, Jiří Šťastný, 
Broněk Trávníček a dvě bojovnice Karin Polišenská 
a Lucie Zelinková.

Naši hráči se v pátek utkali na hale Tesla s týmy 
ACEMA Sparta Praha a Troopers Moravany.

Jak už to u nás občas bývá, zaspali jsme začátek 
a výkon byl průměrný, občas podprůměrný, kde 
jsme často opakovali chyby, kterých chytře využí-
val soupeř. Tým z Prahy byl velmi dobře hratelný, 
a pokud bychom nasadili tempo a bojovnost jako 
v druhé polovině zápasu, byla by výhra naše.

Bohužel ani ve druhém zápase jsme se moc 
nepoučili z předešlých zbytečných chyb a vstřelili 
pouze jeden gól do soupeřovy šatny, kde úřadoval 
opravdu šikovný gólman. Tým se snažil po oba 
zápasy, co mohl, byli jsme svědky krásných akcí 

Říha – Konečný, Zelinková – Honza, hezkých výkonů 
gólmana Davida, bojovnosti a chytrosti při řešení 
opravdu těžkých herních situací, kdy nás soupeř drtil 
a nedával možnost dostat se blíže k jejich brance. 
Naši nejmenší hráči se nedali v soubojích s většími 
protihráči a bránili neskutečně naši branku.

Tento den jsme sice neodjížděli domů s tím 
povznášejícím pocitem z výhry, ale mohli jsme 
popřemýšlet a zamyslet se nad tím, že zítra na SH 
Moranda už budeme hrát florbal a předvedeme, 
že i tým z Dubňan má co ukázat.

A taky že v sobotu 19. června., kdy jsme se sešli 
v šatně brněnské haly a sehráli první zápas se Zlín 
Lions, jsme ukázali, že na to máme.

Hráli jsme skvěle, bránili i útočili, Škorpionům 
se podařilo porazit Liony, celý tým to nakoplo tím 
správným směrem. Po dlouhém čekání na druhý 
zápas se Sokolem Brno Gullivers jsme nastoupili 
s jistotou a pevností v ruce.

Rozjeli jsme hezký zápas s náskokem, který 
bohužel soupeř začal dotahovat, využil toho, že si 
hráči začali být asi více jistí svojí výhrou, než tím, 
aby své nasazení udrželi až do konečného písknutí 
rozhodčího.

Začalo nám téct do bot, a proto ve druhé půli 
zápasu naše sebejistota opadla, Guliveři nechtěli 
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prohrát a začal boj. Neupustili jsme od našeho 
odhodlání hráče z Brna porazit a díky krásným 
střelám, nahrávkám i přes menší chyby v obraně 
jsme měli druhou výhru v kapse.

Tento den pro nás byli asi nejtěžším týmem Ge-
pardi Helceletka Brno. Naprosto přesné nahrávky, 
rozestoupení a práce na hřišti, fyzička protihráče, 
byly ukázkové.

Škorpioni se rvali, co mohli, bohužel my měli 
nevýhodu, že jsme děti během devíti tréninků 
museli naučit hrát v pěti hráčích. Kategorie elév 
hraje standart 3x3 a nejmladší z našich svěřenců 
hráli poprvé v pěti a zorientovat se, vědět, co je 
vaším úkolem, a plnit ho na sto procent během tak 
krátké doby je těžké. Přesto to kluci i Karin zvládli 
naprosto skvěle a obdivuhodně. 

Naši borci si sice nevstřelili do „gepardí“ branky 
žádný gól, ale trenéři děkují za vyčerpávající výkon.

Nedělní zápas patřil k těm nejhezčím a nejlepším, 
který naši reprezentanti předvedli. 20. června brzy 
ráno, hned po tom, co jsme našli velmi „fikaně“ 
skrytou halu, rozcvičili se, šli jsme na hřiště se 
soupeřem Fbš Bohemians.

Začátek zápasu byl velice laxní z naší strany, 
odevzdaný a panovala nervozita, které si protihráči 
všimli a opravdu drtili náš tým Škorpionů. První 
půle se neobešla bez zranění některých z našich, 
což nám na bojovnosti nepřidalo a více jsme pro-
padali odevzdanosti a smíření, že to „projedem“.

Ale jakmile jsme vstřelili jeden dva góly, kdy hráči 
zjistili, že je možné gólmana obehrát, kdy jsme se 
otřepali, kdy přišel tým Škorpionů mladších žáků 
a začal naše borce povzbuzovat, vstali jsme jako 
bájný Fénix.

Neskutečné nasazení dubňanských florbalistů 
dokázalo celou situaci obrátit k našemu prospěchu, 
našemu gólovému vedení. Dívat se jako trenér, 
co v hráčích dřímá, vidět tu bojovnost a práci 
jednoho týmu, který na hřišti dokázal celý zápas 
otočit, přes nešťastný nervózní začátek, kdy to 
vypadalo všelijak, cítili jsme hrdost na naše hráče, 
i když nám čas nepřál a v posledních vteřinách se 
soupeři podařilo vstřelit gól a remíza se nekonala, 
přesto jsme viděli, že když se chce – všechno jde.

A s hrdostí v sebe nastoupil i dubňanský florba-
lový tým, aby si podal ruce s týmem Bohemians.

Odjeli jsme domů, nepostoupili do dalšího kola, 
ale odjeli se spokojeností a s vědomím, že kdo chce 
být dobrým hráčem, musí v sebe věřit, věřit týmu 
a pracovat na sobě dál a pořád.

Velké poděkování patří všem našim Škorpionům 
za reprezentaci našeho týmu v Brně, všem rodičům 
za podporu a každodenní odvoz.

trenéři David, Tomáš a Julie

Za kategorii mladší žáci odjeli F.A.T.R. repre-
zentovat: Petr Květoň (G), Tomáš Květoň, Pavel 
Paulmichl, Veronika Straková, Vojtěch Ott, Tomáš 
Lačňák, Adam Zlatník, Jakub Kutálek, Adam Kor-
dula, Jan Janáč, Tomáš Kordula, Jakub Výlet, Voj-
těch Čejka - Očov Hodonín, Josef Hojsák - Očov 
Hodonín, Trenéři: Roman Čejka, Zbyněk Kordula

Po dlouhé pauze v podobě zápasové absence 
jsme všichni účastníci přijížděli natěšení na tur-
naj. Nejprve jsme se ubytovali v místním hotelu 
a vyrazili na první zápas s brněnskými Hattricky. 
Od začátku jsme věděli, že nás čeká těžký soupeř, 
kterého jsme znali z ligové sezóny. Po vyrovnaném 
začátku utkání, kdy byl stav 2:2, postupem času do 
naší sítě napadalo ještě 7 branek a na konci jsme 
se museli smířit po konfrontaci s favoritem turnaje 
s prohrou 9:3. Hned další zápas nás čekal výběr 
Pardubického kraje. Nevěděli jsme, co od soupeře 
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čekat a tak jsme se připravili na další těžký zápas. 
V průběhu utkání jsme byli na hřišti lepším tý-
mem, což se odrazilo na skóre 3:1 v náš prospěch 
12 minut před koncem utkání. Ovšem soupeř nás 
začal přehrávat a nasazovat své nejlepší hráče. 
Naši hráči tlak neunesli a statečně bojovali až 
do konce. Bohužel zápas opět neskončil výhrou 
a na konci svítil stav 5:3. Krásný zápas, kde naši 
hráči nechali úplně všechno a prali se o výhru až 
do konce. Tímto pro nás skončil první hrací den 
a vrátili jsme se po těžkých zápasech na hotel. 
Psychické rozpoložení bylo i po dvou prohrách 
v týmu dobré, což trenérům velmi usnadnilo 
přípravu na další den. 

V pátek jsme po výborné hotelové snídani vyrazi-
li na další brněnskou halu. Odhodláni zlomit šňůru 
proher, jsme se postavili pražským Tigers. Ani ne 
po minutě skončil v naší brance první gól zápasu. 
Nepříjemná situace ihned na začátek, a tak došlo 
k ještě většímu soustředění na zápas, které se nám 
vyplatilo, a Adam Zlatník srovnal na 1:1. V dalším 
průběhu utkání naši hráči přepnuli na větší obrát-
ky, a i když soupeř ke konci utkání nasazoval jen 
svoji první pětici, po 2 gólech Veroniky Strakové 
a krásné akci Honzy Janáče a Jakuba Výlety jsme 
si dokráčeli pro zaslouženou výhru 4:1 a zřejmě 
jsme překazili ambice pražskému týmu. Poslední 
zápas proti Bystřici nad Pernštejnem naši borci 
ukázali odhodlání uspět. Po vyrovnané půli, kdy 
stav utkání byl 2:2, jsme se vrhli všemi silami na 
poslední polovinu hracího dne s tím, že chceme 
v tomto utkání zvítězit a vyrovnaný zápas zlomit 
na naši stranu. Vítěznou branku vstřelil Pavel 
Paulmichl a postupně se mezi střelce zapsali ještě 
Veronika Straková, Josef Hojsák a Adam Zlatník. 
Konečné skóre bylo pro nás zasloužené vítězství 
8:3. Po výborném druhém dni jsme všichni natěšení 

opět zamířili na hotel a čekali jsme na další den, 
kdy začínalo Play-off.

V sobotu opět po dobré snídani jsme se pře-
sunuli v pořadí na čtvrtou halu, kde na nás čekali 
místní Gullivers. Velice těžký zápas, kdy našim 
hráčům docházely síly jsme po první bojovné půli 
prohrávali 3:1, ale bohužel jsme nakonec překva-
pivě utrpěli porážku 11:1. V tomto zápase se nám 
nepodařilo takřka nic, a když už to vypadalo, že 
můžeme ohrozit soupeřovu branku, byli u nás 
protivníci rozhodnutí nedarovat nám ani centimetr 
hřiště zadarmo. Tento zápas byl těžký především 
pro našeho brankáře Petra Květoně, který odchytal 
výborný turnaj a nebýt jeho, tak bude skóre ještě 
větší. 

Z turnaje odjíždíme s dobrým pocitem i přes 
závěrečnou vysokou porážku. Umístili jsme se ve 
skupině na solidním 3. místě a zanechali jsme na 
turnaji uspokojivý dojem. Děkujeme všem hráčům 
za vzornou reprezentaci klubu a města. Víme, 
na čem dále pracovat, abychom se mohli rovnat 
s nejlepšími týmy, a věříme, že naši hráči si to také 
náležitě užili, kdy o srandu nebyla nouze a proběhl 
zase “nějaký ten teambuilding”. Děkujeme rodičům 
za podporu a pomoc při organizaci turnaje. Těšíme 
se na další turnaje a budeme rádi, když náš klub 
budou reprezentovat noví hráči, kteří si můžou 
přijít florbal vyzkoušet každý pátek od 16:30 na 
sportcentrum Želva.

Zbyněk Kordula

Sledujte nás na: 
www.fatrdubnany.cz 

nebo fb: F.A.T.R. Dubňany
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101 km už není jenom číslo
Běh se stal v posledních letech fenoménem. 

Kdo může, běhá – po silnici či v terénu, rovinky či 
kopečky. Komunita běžců se rozrůstá a běžeckých 
závodů je jako hub po dešti. I já jsem této „droze“ 
propadla a zařadila se mezi běžce. 

Běhání mě provázelo už od základní školy. Byla 
jsem vysílána na veškeré školní atletické závody 
a i v rámci volejbalových tréninků jsme musely 
běhat. V tu dobu to pro mě však byla nutnost. 
Pohybová aktivita, kterou jsem neměla ráda, ale 
bohužel jsem v ní byla dobrá. Pak nastala dlouhá 
pauza a k běhu jsem se vrátila až po dětech, kdy 
jsem se snažila si trochu vylepšit fyzickou kondici 
i vzhled. 

Velký zlom nastal v létě roku 2016. Přihlásila 
jsem se s kamarádkami jako dobrovolník na ob-
čerstvovací stanici seriálu závodů Horská výzva 
– Šumava, trasa long cca 60km. Stanice byla na 
30. kilometru, kam závodníci dobíhali asi ve tři 
hodiny v noci. Když jsem viděla jejich unavené, ale 
absolutně spokojené a šťastné tváře, řekla jsem si, 
že to musím taky zkusit. Vždyť to musí být paráda 
běhat po horách a já hory miluji.

Ještě téhož roku jsem se přihlásila do závodu 
Horská výzva – Krkonoše (35km). Do dneška si 
pamatuji, jaké to bylo utrpení (špatné boty, špatný 
batoh, špatné hůlky, špatná kondička). Do cíle jsem 
se dostala za nekonečných 8 hodin, zdevastovaná. 
Následující dny byly kruté. Bolel mě každý sval. 
A přesně v tu dobu jsem si řekla, že takhle ne. 
Pořádně jsem se do běhání zakousla, pořídila si 
svoje první běžecké boty a začala běhat pravidelně 
a postupně přidávat kilometry. 

Následující rok 2017 jsme s kamarádem absol-
vovali všechny závody v rámci série Horská výzva 
(Beskydy, Krušné hory, Jeseníky, Šumava a Krko-
noše; vše 35-40km) a celkově skončili na 2. místě 
v kategorii dvojice-mix. Zlepšení bylo obrovské 
- v Krkonoších jsem se do cíle dostala za krásných 
5 hodin. To mi dodalo velké povzbuzení a otevřelo 
nové obzory a cíle. 

V roce 2018 jsem své hranice zase posunula dál. 
Horské výzvě jsem zůstala věrná, ale vybrala jsem 
si už jenom dva závody (Beskydy, Krušné hory), 
tentokrát však v distanci long (cca 65km). Také 
to bylo první seznámení s delším nočním během, 
protože se vyráží vždy o půlnoci. Byla jsem nadšená 
a v obličeji jsem najednou měla stejnou radost jako 
tenkrát ti běžci na Šumavě.

A přesně v tu dobu se tak nějak zrodila myšlenka 
absolvovat B7 (Beskydská sedmička). Je to závod 
z kategorie ultratrailových běhů, kde absolvujete 
přeběh nejvyšších Beskydských vrcholů (Javorový, 
Ropice, Travný, Lysá hora, Smrk, Čertův mlýn, Pus-
tevny, Radhošť a Velký Javorník). Start je v Třinci 
ve 22:00 a cíl ve Frenštátu pod Radhoštěm, délka 
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95km. Závod, na jehož start se ročně postaví až 
3000 běžců a z nichž zhruba 1/3 nedokončí. V roce 
2019 jsem se na start postavila i já, s velkým nad-
šením a zároveň s velkým respektem. Měla jsem 
štěstí na parťáka, pro něhož to už byla sedmá 
B7. Do cíle jsme se dostali za necelých 20 hodin. 
Unavení, ale maximálně spokojení. A já tušila, že 
B7 se stala mojí srdeční záležitostí a za rok se na 
start zase postavím.

Rok 2020 je rokem velmi podivným. Všechno 
se rušilo a ruší, bezpečnostní nařízení jsou veliká 

a organizace jakékoliv větší akce vyžaduje dodr-
žování striktních pravidel. Ani B7 se nic takového 
nevyhnulo. Místo hromadného startu jsme star-
tovali v časových intervalech, měření teploty před 
startem, dezinfekce úplně všude, museli jsme 
mít připravené roušky. Musím však vzdát velkou 
poklonu a poděkování organizátorům. Vše bylo 
perfektně zvládnuto a dokonce dokázali přichystat 
na závodníky novinku – všichni měli před sebou 
trať dlouhou 101km. Magická 100. A já byla opět 
na startu. 

Vše vyšlo a klaplo. Trať opět náročná, dlouhá 
prudká stoupání se střídala s kamenitými klesá-
ními. Ještě že počasí bylo celkem příznivé, i když 
nás v noci při stoupání na Smrk skropil déšť. 
Jediný rozmar počasí byl vítr, který nás na Lysé 
hoře málem smetl. Všechno jsme však s parťákem 
překonali a po 22 hodinách jsme se dostali do 
cíle. Bylo to tam. Ještě nedávno nepřekonatelná 
vzdálenost, která tímto závodem byla pokořena. 
A zase se dostavila myšlenka, že za rok bych se 
chtěla opět postavit na start tohoto extrémního 
horského závodu.

Neběhám jenom horské dlouhé běhy. Sem tam 
se objevím i na silnici a na kratších vzdálenostech. 
Neběhám rychle, ale spíše vytrvale a hlavně na 
pohodu. Ráda bych však tímto chtěla inspirovat 
všechny, kteří s během začínají nebo by chtěli začít. 
Když vydržíte a budete brát běh jako čas pro relax, 
dokážete všechno a nemusí to být zrovna B7.

Pavla Andrlová

Trialové trio
František (12let), Lukáš (9let) a Hana (7let) An-

drlovi jsou sourozenci, které spojuje nadšení pro 
kolo. A to ne ledajaké a „obyčejné kolo se sedát-
kem“, ale kolo, které sedátko právě nemá. 

Vše začalo, když jsme jako každý rodiče přemýš-
leli, do jakého kroužku by mohl chodit nejstarší 
František. Právě dokončil školku (2014), chystal 
se na nástup do školy a bylo vidět, že má energie 
na rozdávání. Velmi dobře si rozuměl se vším co 
má kola, jezdí, brzdí, smykuje a dá se na tom po-
skakovat. Jeho taťka kdysi jezdil na motorce a tak 
začal pátrat, jestli v okolí nejsou nějaké možnosti, 
jak jeho lásku ke kolu uplatnit. A narazili jsme na 
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klub Biketrial Kyjov. Klub cyklo-nadšenců, kteří 
místo po silnici jezdí přes kameny, palety a skáčou 
po zadním kole. 

Nadšení se u Františka dostavilo okamžitě a trvá 
do dnešní doby bez ztráty intenzity. Pamatuji si 
na jeho první závody v Kyjově na domácí půdě, 
kdy celou noc pršelo a jindy přívětivý trialpark 
se proměnil v jedno velké bahnité pole. Všechno 
klouzalo, kola byla obalená bahnem, a přesto se 
dokázal pořád usmívat a říkat jak ho to baví. 

Teď už je z něj zkušený jezdec, který má za sebou 
mnoho závodů a zkušeností. Účastní se Pohárů ČR 
v biketrialu i cyklotrialu, ale ani na světové scéně 
nezahálí a má za sebou několik mistrovství světa 
(Španělsko, Itálie, Česká republika), kde pokaždé 
dosáhl velmi pěkných výsledků. Jeho nadšení 
a chuť se zlepšovat je neutuchající a kolo má 
opravdu moc rád. 

Jak šel čas, postupně se přidal Františkův mladší 
bratr Lukáš a později i Hanička. Luki už taky na tom 
„zvláštním“ kole poskakuje a přejíždí všechno, co 
se nějakým způsobem přejet dá, ale jeho nadšení 
není až takové. Má to však rád a rád se projede. 

Je součástí týmu, je s kamarády, je v přírodě a to 
je hlavní. I Luki už má za sebou několik závodů 
v rámci Českého poháru a účast na mistrovství 
světa konané v roce 2019 v České republice. Je to 
klučina, který má pohyb v krvi a baví ho všechno, 
kde může běhat či poskakovat.

A Hanička? Ta se na trialovém kole zatím projede 
a sem tam si zajede nějaký závod. Je to slečna, kte-
rá má spoustu jiných zájmů (mažoretky, hudebku, 
gymnastiku) a kolo zatím bere jako možnost být 
společně s rodinou a s kamarády. 

Trialová rodina je v České republice relativně 
malá (cca 100 jezdců). Je to minoritní sport, o kte-
rém spousta lidí ani neslyšela. Přesto úspěchy 
českých jezdců dosáhly už světového věhlasu. 
Každoročně se v České republice koná několik 
závodů a účast je vždy hojná.

Jako rodiče jsme rádi, že Františkova vášeň pro 
kolo trvá a stále intenzivně a trénuje. Nemuseli 
jsme řešit, že by ho to po pár trénincích přestalo 
bavit i když výsledky se někdy nedostavovaly hned. 
Má za sebou velký kus dřiny a tvrdých tréninků 
ale úsměv na tváři po dobře odjetém závodu je 
dostatečnou odměnou.

A i když Luki a Hanička nemají tu vášeň tak ve-
likou, jsme rádi, že se přidají a chtějí být součástí 
jedné velké trialové rodiny a party.

Pavla Andrlová
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Basketbalový memoriál 
Heleny Joškové - Malotové

Basketbalový turnaj se konal v hale Sportcentra 
Želva v sobotu 20. června od rána do odpoledních 
hodin. V celkem osmi družstvech hrálo 95 osob, 
rozhodčí a logistika pak bylo dalších 20 lidí. Druž-
stva byla následující: Jogurti (ti nejmenší, děti do 
10 let), děvčata do 12 let, mix dětí do 15 let, Po-

loprofíci – děti 15 až 18 let, kluci do 14 let. Své týmy 
postavili také rodiče, sponzoři a kroužek 18 plus. 

Proběhly těžké boje, v nichž nakonec zvítězili 
všichni a především sport. Nejvíce bodů měli Po-
loprofíci a tak se stali „vítězi“ turnaje. V průběhu me-
moriálu se na hráče přišlo podívat cca 250 diváků.

Jedním z hráčů „sponzorů“ byl i známý sportovní 
komentátor Jakub Bažant. Účastnil se jako zástupce 
Národního basketbalového muzea a byl akcí nad-
šen. Podle něho se právě takovým způsobem má 
vzpomínat na vynikající hráčku, členku basketbalo-
vé Síně slávy, legendární pivotku Helenu Joškovou.

Součástí turnaje bylo určitě i bohaté pohoštění, 
které pro všechny připravily maminky hrajících dětí. 
V této době koronavirové proběhl memoriál za 
dodržení všech regulí a nařízení vlády bez větších 
problémů. Ty, co se vyskytly, byly řešeny vzápětí.  
Těšíme se na další vydařený ročník.

Lubomír Fridrich
předseda spolku Basketbal Dubňany 
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Basketbal Dubňany - Soustředění 2020 

Ve dnech 16.-23. srpna se 
náš basketbalový tým účast-
nil sportovního soustředění 
v Jeseníkách. Letošní soustře-
dění basketbalu bylo již třetím 
soustředěním v areálu hotelu 
Kamzík, čtvrtým mimo Dubňa-
ny a zároveň našim největším 
pořádaným soustředěním, co 
se počtu osob týče. Účastnilo se 
ho 37 dětí a 13 dospělých. Strava 
a ubytování bylo zajištěno na 
chatě Moravice.

Náš typický tréninkový den 
měl pět fází a začínal v 7:00 ho-
din společnou rozcvičkou a ran-
ním během. Po snídani a hodině 
odpočinkové pauzy přišel na 
řadu blok dvou dopoledních 

tréninků, oběd a polední klid. 
Odpoledne byly na programu 
opět dvě tréninkové jednotky, 
mezi nimiž byl i prostor na sva-
činu. Děti byly rozdělené do čtyř 
skupin podle věku a střídaly se 
na čtyřech tréninkových stanovi-
štích, které se nacházely v hale, 
v posilovně a na venkovních 
sportovištích. Jednotlivé stano-
viště byly zaměřené na taktiku, 
rychlost, obratnost i sílu. 

Počasí nám přálo, a tak se 
děti mohly věnovat aktivitám 
v přírodě na čerstvém, horském 
vzduchu. Nápadití rodiče si pro 
mladé sportovce připravili hru, 
jejímž cílem bylo pomocí indicií 
ukrytých v lese kolem chaty 

poskládat smysluplná slova. 
Odměnu si zasloužily všechny 
děti. Velký úspěch také sklidila 
již tradiční stezka odvahy, které 
předcházelo opékání špekáčků. 
Ve středu jsme se vydali do 
Olomouce, kde se (nejen) děti 
vyřádily v aquaparku a na laser 
game. 

Hlavním úkolem bylo mladé 
basketbalisty znovu připravit na 
tréninkový režim a nastartovat 
formu před novou sezónou po 
dlouhé koronavirové pauze. Cíl 
tedy nebyl snadný, ale dětem 
patří velká pochvala za jejich 
odhodlanost, výdrž, energii 
a radost, se kterou se pouštěly 
do všech aktivit. Poděkování 
patří rodičům, našim pohotovým 

zdravotnicím a trenérům, kteří 
si našli čas a věnovali ho dětem, 
přípravě a chodu tohoto soustře-
dění. Odměnou nám je výkon-
nostní posun dětí, ale především 
jejich nadšení pro sport, pohyb, 
budování týmu a přátelství. Za-
slechli jsme dokonce věty: „Mně 
se nechce domů. Nemůžeme 
tady být ještě týden?“. A věřte, že 
i tohle jsou okamžiky, které nám 
dávají najevo, že to, co děláme, 
má smysl. Byla to opravdu jízda, 
„jsmejedentým“!

Renáta Prucklová
za Basketbal Dubňany
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Dnes vaří...
… otiskujeme další recepty od Martiny Grufíkové, „rodačky v Itálii“,  
která se představila v jednom z minulých čísel zpravodaje

Název: Z radnice, informační občasník Městského úřadu Dubňany. Periodický tisk územního samosprávného celku. Četnost vydá-
váni: 4x ročně. Místo vydávání: Město Dubňany. Číslo a den vydání: 2. vydání, říjen 2020. Tisk: Tiskárna LELKA, Dolní Bojanovice. 
Evidenční číslo: MK ČR E 22507. Vydavatel: Město Dubňany, IČO: 00284882, se sídlem Náměstí 15. dubna 1149, 696 03 Dubňany.

Ragú
Suroviny:
• 500-600 g mletého hovězího 

a vepřového masa, 
• 3-5 ks 400 g plechovek rajča-

tového protlaku, nebo rajčata 
na kousky  (čerstvě oloupané 
a odsemeněné). 

• mrkev, petržel, cibule a stonek 
celeru.

Postup:
Na oleji orestujeme nadrobno 

nasekanou mrkev, petržel, cibuli 
a celer. Poté přidáme maso, které 
osolíme, opepříme a přidáme 
trochu nastrouhaného mušká-
tového oříšku. Po orestování 
masa, které se snažíme rozdrtit 

Dobrou chuť!

vařečkou na malé kousky, při-
dáme rajčatový protlak. Nejlépe 
domácí nebo dobrý kupovaný. 
Obohatit lze o oblíbené koře-
ní, např. drcený kmín, paprika, 
kurkuma, kari, zázvor. Ragú 
necháme vařit 1,5 hodinu do 
zhoustnutí, dochutíme dle potře-
by buď masoxem, nebo vegetou. 
Používáme na všechny druhy 
vařených či pečených těstovin

Besciamella (bešamela)
Suroviny: 
• 1/2 litru mléka, 
• polohrubá mouka, máslo, 
• pepř, sůl, muškátový oříšek 

(důležitý!!)

Postup:
Na pár kostečkách másla 

osmažíme 2-3 lžíce mouky, jako 
na zásmažku, osolíme, ope-
příme a přidáme nastrouhaný 
muškátový oříšek. Než mouka 
začne zlátnout, přidáme pomalu 
mléko za neustálého míchání 
kvedlačkou. Vytrvale mícháme, 
aby se nám nevytvořily hrudky, 
přivedeme do varu, stále mí-
cháme, necháme vřít asi minutu 
a vypneme. Besciamella se po-
užívá s ragú na pečení těstovin 
v troubě a na lasagne, zapékané 
tagliatelle nebo tortiglioni.

Tagliatelle (čteme taliatele)
Potřebujeme klasické nudlové 

těsto. Vyhněteme těsto, vyvá-
líme a chvilku necháme usušit. 
Pak ho dáme na desku, bohatě 
pomoučíme a poskládáme podle 
návodu na fotografii. Poskládané 
těsto nakrájíme na široké nudle 
(tagliatelle). Nakrájené tagliatelle 
uvaříme v osolené vodě a po 
scezení smícháme v míse s ragú 
a nastrouhaným parmezánem.

Tato verze se může udělat i s  
ragú a smetanou. Na pánvi smí-
cháme ragú a hustou smetanu 
na vaření, do které dáme sce-
zené tagliatelle, nebo jakékoliv 
těstoviny. Na mírném ohni vše 
důkladně promícháme, dochu-
tíme nastrouhaným sýrem. 



Diecézní Charita Brno. Oblastní Charita Hodonín
Charitní pečovatelská služba Hodonínsko

Květná 379, 696 11 Mutěnice
Telefon: 731 134 258 Jitka Koperová – vedoucí služby
E-mail: dps.mutenice@hodonin.charita.cz
www.hodonin.charita.cz

Popis služby:
Posláním Charitní pečovatelské služby Hodonínsko je poskytování ambulantních a terénních služeb 
seniorům, rodinám s dětmi a osobám se zdravotním postižením, které se nacházejí v nepříznivé sociální 
situaci, s ohledem na jejich individuální potřeby a osobní cíle. Zajišťujeme pravidelnou pomoc, pod-
poru a péči ve spolupráci s rodinou, aby uživatelé mohli co nejdéle zůstat ve svém domácím prostředí.

Mezi základní činnosti patří:
• Pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu
• Pomoc při osobní hygieně
• Pomoc při zajištění stravy
• Pomoc při zajištění chodu domácnosti
• Zprostředkování kontaktu se společenským prostředím 
• Uplatňování práv a oprávněných zájmů a obstarávání osobních záležitostí
• Seberealizace
• Podpora rodičovských kompetencí
• Půjčování kompenzačních pomůcek (elektrické polohovací
• postele, invalidní vozíky, chodítka aj.)

Místa poskytování:
Mutěnice, Ratíškovice, Dolní Bojanovice, Hodonín, Lužice, Mikulčice,
Josefov, Prušánky, Čejkovice, Starý Poddvorov, Nový
Poddvorov, Dubňany 

Cílová skupina:
• Senioři
• Osoby se zdravotním postižením
• Rodiny s dětmi 

Forma poskytování služby: ambulantní, terénní

Provozní doba: PO – NE: 7.00 – 20.00 hod.

                                                                                         Motto:
                                       „Nejlepším lékem pro člověka je člověk.“
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